

ဂျပန်နိုင်ငံမှ အကူအညီပေးမည့် ဂျပန် ယန်းငွေ ၈၀၀ ဘီလီယံဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကဏ္ဍတို့မှာ အဓိကထား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်

တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၁၄

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်အား ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်က အခမ်းအနားဖြင့် ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီတွင် တိုကျိုမြို့ရှိ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံးသို့ ရောက်ရှိရာ ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာရှင်ဒိုအာဘေးက ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာရှင်ဒိုအာဘေးတို့သည် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူ၍ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ကို စစ်ဆေးကြပြီး အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် အပြန်အလှန် မိတ်ဆက်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် အဆိုပါရုံး၌ ကျင်းပသည့် ဂျပန်-မြန်မာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာရှင်ဒိုအာဘေးက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်း၍ ကူညီပံ့ပိုးရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ Universal Health Coverage ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံမှကူညီသွားရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ရန်ကုန်မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာရှင်ဒိုအာဘေးတို့ ဂျပန်-မြန်မာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး တက်ရောက်ကြစဉ်။

အမျိုးသမီးများ အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့



နည်းပညာအကူအညီပေးရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး စာမျက်နှာ >> ၉

ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး ကော်မတီ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း စာမျက်နှာ >> ၄

အစိုးရအဖွဲ့များအားလုံးက ပြည်ထောင်စု၏ အရေးကိစ္စဟု မှတ်ယူ၍ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လိုအပ်ချက်များကို ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်က (၄၃)ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ခင်ဗျား-

(၄၃)ကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ဖြစ်သော ဤနေ့ထူးနေ့မြတ်အခါသမယတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒိုတင်းနေထိုင်ကြသော ပြည်ထောင်စုသားအားလုံး ကောင်းကျိုးချမ်းသာမင်္ဂလာအဖြစ်ဖြင့် ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါသည်။

၁၉၇၄ ခုနှစ်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အဖြစ် ပြဋ္ဌာန်းပြီးနောက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအတည်ပြုရေးအတွက် ဆန္ဒခံယူပွဲ

စတင်ကျင်းပသည့် ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့ကို ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၅ ခုနှစ်မှစ၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့သည်မှာ ယနေ့ဆိုလျှင် (၄၃)ကြိမ်မြောက် တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် အနောက်ဘက်တစ်လျှောက်တွင် ရှည်လျားလှပသည့် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသ၊ အရှေ့ဘက်တစ်လျှောက်တွင် ရခိုင်ရိုးမတောင်တန်း၊ မြောက်ဘက်တွင် မြေဆီဩဇာကောင်းမွန်ပြီး ကျယ်ပြောလှသည့် လယ်ယာမြေများ ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ရေခဲမြစ်ကောင်းမွန်သော သဘာဝပထဝီအနေအထားကြောင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by FinanceAsia 2017

ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း

နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
(၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်)

ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း

၁။ ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီကို ၁၂-၉-၂၀၁၇ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်၊ ၇၅/၂၀၁၇ ဖြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတက ဖွဲ့စည်းပေးပြီး ဖြစ်ပါသည်။
၂။ ယင်းအမိန့်ကြော်ငြာစာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာကော်မရှင်များ၏ အကြံပြုချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြေပြင်အခြေအနေအပေါ် မူတည်၍ အကျိုးရှိစွာ ထိထိရောက်ရောက် ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော အကြံဉာဏ်များကို ရယူနိုင်ရန် အကြံပေးအဖွဲ့ကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ အတွေ့အကြုံရှိသူများနှင့် ဖွဲ့စည်းရမည်ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။
၃။ အထက်အပိုင်း(၂)အတိုင်း လိုအပ်သည့် အကြံဉာဏ်များ ရယူနိုင်စေရန်အတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ အကြံပေးအဖွဲ့ကို အောက်ပါပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းလိုက်ပါသည်-

- (၁) Dr.Surakiart Sathirathai
Chairman, Asia Peace and Reconciliation Council (APRC), Former Deputy Prime Minister and Minister of Foreign Affairs of Thailand
- (၂) Mr.Urban Ahlin

Speaker, Chair of the Riksdag Board
Member of the Swedish Parliament

- (၃) Governor Bill Richardson
Chairman, Richardson Center for Global Engagement
Former Governor of New Mexico and Former United States Secretary of Energy
- (၄) Professor Lord Derzi of Denham
Former Parliamentary Under-Secretary of State of Health, Department of Health
Member of Her Majesty's Most Honourable Privy Council
- (၅) Mr. Roel of Petrus(Roelf)Meyer
Former Minister of Defence
Former Minister of Constitutional Affairs and Communication
Former Minister of Constitutional Development and Provincial Affairs South Africa
- (၆) ဦးဝင်းမြ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်
- (၇) ဦးထွန်းမြတ် အငြိမ်းစား၊ ကုလသမဂ္ဂ လက်ထောက်အတွင်းရေးမှူးချုပ်
- (၈) ဦးခင်မောင်လေး အဖွဲ့ဝင်၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်
- (၉) ဦးလှမြင့် သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း) အဖွဲ့ဝင်၊ အာဆီယံ အစိုးရချင်းဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်
- (၁၀) ဒေါက်တာဒေါ်ခင်ညို၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ပြည်သူ့လွှတ်တော်

၄။ ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာအကြံပြုချက်များအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ၏ အကြံပေးအဖွဲ့သည် သတ်မှတ်ထားသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့်အညီ အကြံဉာဏ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ Dr. Surakiart Sathirathai မှ အကြံပေးအဖွဲ့၏ ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင် ပန်းအလှပြင်ဆင်ခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၁၄
ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်သည် ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန်နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် တိုကျိုမြို့ အာဆာခူဆာ (Asakusa)ရှိ Sensoji ဘုရားကျောင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ကြည့်ပါသည်။
ထို့နောက် တိုကျိုမြို့ရှိ Sogetsu Kaikan ဂျပန်ရိုးရာ ပန်းအလှပြင်ကျောင်းသို့ရောက်ရှိရာ Executive Director Ms. Kiri TESHIGAHARA, Ms. Suisen TAKAGI နှင့် Deputy Secretary Mr. Ryusuke YONEDA တို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။
ထို့နောက် Sogetsu Kaikan ဂျပန်ရိုးရာ ပန်းအလှပြင်ကျောင်း၌ ကျင်းပသည့် ပန်းအလှပြင်ဆင်ခြင်းအခမ်းအနားသို့တက်ရောက်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ရာသီအလိုက်ဖွဲ့ပွင့်သည့် ပန်းများကိုအသုံးပြု၍ အလှပြင်ဆင်ထားမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။
အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဇနီး

ကိုယ်တိုင်ပါဝင်၍ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ရာသီပန်းများကို အသုံးပြုပြီး ပန်းအလှပြင်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်သည်။ (ယာပုံ)
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်သည် ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီးအိမ်သို့ သွားရောက်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး Mrs.Akie Abe နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် Non Profit Organization (NPOs) အဖွဲ့များဖြစ်သည့် Japan Heart မှ Supreme Advisor Dr. Hideo Yoshioka၊ Terra People Association မှ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Hroyuki Ohno၊ Seeds Asia အဖွဲ့အစည်းမှ အကြီးအကဲ Ms.Etsuko TSUNOAZKI၊ OISCA မှ ဥက္ကဋ္ဌ Ms. Etsuko NAKANO တို့နှင့် တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် NPOs အဖွဲ့အစည်းများက မြန်မာနိုင်ငံမှ ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ **သတင်းစဉ်**



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပေမြင့် နီပေါပက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ(ယာယီ)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့ အား ညစာစားပွဲပြု တည်ခင်းညှိနှိုင်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပေမြင့်သည် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသည့် နီပေါပက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ(ယာယီ)ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Kishor Shrestha ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ တုံဂူရိဟိုတယ်၌ ညစာစားပွဲပြုတည်ခင်းညှိနှိုင်းသည်။
အဆိုပါ ညစာစားပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်လှထွန်းနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နီပေါပက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mr.Bhim K. Udas နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
အဆိုပါ နီပေါပက်ဒရယ်ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာကောင်စီ(ယာယီ)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သတင်းမီဒီယာလုပ်ငန်းများကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်ထိ လေ့လာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

အရပ်ဘက်နှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစာချုပ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄
အရပ်ဘက်နှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစာချုပ် (ICCPR)နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ဒုတိယအကြိမ် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဂျီနီဗာမြို့အခြေစိုက် အရပ်ဘက်နှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဗဟိုဌာန(CCPR)တို့ ပူးပေါင်း၍ နေပြည်တော်၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မိုးထွန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။
အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ

အစောပိုင်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။
မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူ့အခွင့်အရေးစာချုပ်များအား လေ့လာခြင်းနှင့် အတည်ပြုပါဝင်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်ခြင်းတင်ရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ICCPR သို့ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးကို ရည်ရွယ်၍ ICCPR တွင် ပါဝင်သည့် အချက်အလက်များအား သက်ဆိုင်သူများ ပိုမိုသိရှိနားလည်စေရန်အလို့ငှာ ဤအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိအလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပါဝင်တက်ရောက်လျက်ရှိသော ဌာနဆိုင်ရာ အသီးသီးအနေဖြင့် ICCPR စာချုပ်အား ပိုမိုသိရှိနားလည်လာရန် မြန်မာနိုင်ငံမှ ICCPR သို့ ပါဝင်ရေး စဉ်းစားရာတွင် အထောက်အကူပြုစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

စာပေညီလာခံ ၂၀၁၇ (ဒုတိယနေ့) ရန်ကုန်မြို့၌ ဆက်လက်ကျင်းပ စာပေအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ သက်ဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်အလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၄

“လွတ်လပ်သောစာပေ၊ လွတ်လပ်သောအသံ” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် စာပေညီလာခံ ၂၀၁၇ (ဒုတိယနေ့)ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် မင်းဓမ္မလမ်းရှိ Myanmar Convention Center (MCC)ခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ စာပေအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များက သက်ဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်အလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသည်။



စာပေညီလာခံ (၂၀၁၇) ဒုတိယနေ့တွင် မြန်မာဘာသာပြန်ကုန်ရက်က To Organize a Semi-gov Art Council ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးစဉ်။

ယနေ့ ညီလာခံတွင် အဖွဲ့လိုက် စာပေဆွေးနွေးပွဲများကို နေရာခြောက်ခုခွဲ၍ ကျင်းပရာ နံနက်ပိုင်းတွင် မြန်မာဘာသာပြန်ကုန်ရက်က “To Organize a semi-gov Art Council” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာ မြေမှုန်လွင်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး Dan Feng၊ Kate Griffin က လည်းကောင်း၊ အထက်ဗမာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းက “ဝတ္ထုတိုအတွေးနှင့် ခေတ်ပြိုင်ခံစားမှု” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာ ညီပုလေးက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ ဆူးငှက်၊ စိုးလှိုင်တင့် (ရေစကြို)၊ ကိုရိုးကွန်တို့က လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းက “အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြင်ပစာပေအခန်းကဏ္ဍ” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာ မောင်မြင့်သူ(ကြို့ပင်ကောက်)က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ မနုဿကျော်ဝင်း၊ မြတ်ဝေတိုး(ပညာရေး)၊ မှော်ဝန်းကြည်မြတ်၊ ဒေါက်တာထွန်းတင့်တို့က လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူများအသင်းက “မူပိုင်ခွင့်နှင့် ဆက်စပ်အကြောင်းအရာများ” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာ ဦးကျော်ဦး(ပါရမီ)က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ မျိုးအောင်(ရုက္ခပေဒ)၊ ကြည်ရွှန်း၊ ခိုင်ခိုင်ဦးတို့က လည်းကောင်း၊ Pen Myanmar က “ဒစ်ဂျစ်တယ် စာပေဈေးကွက်ဆီသို့” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာဟန်ဇော်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ ဝင်းလှိုင်၊ ဇေယျသူ၊ စိုးသီဟနောင်တို့က လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကဗျာဆရာသမဂ္ဂက “နယ်ကဗျာဆရာတို့ရင်ဆိုင်ရသော စာပေဆိုင်ရာ အခက်အခဲများ” ခေါင်းစဉ်ကို ကဗျာဆရာ မောင်လင်းရိပ်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး ကဗျာဆရာ နေပန်ဦး၊ သားဦး၊ မင်းဆွေနှစ်၊ နရီ(မြိတ်)တို့က လည်းကောင်း ခေါင်းစဉ်အလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသည်။

ဒေသိယ အသုံးအနှုန်း”ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာ နရီ(မြိတ်)က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ အောင်တင်၊ သင်းစိ၊ Mဇော်အောင်၊ စိုးနိုင်(တက္ကသိုလ်)တို့က လည်းကောင်း၊ မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းက “မြန်မာစာပေအရေးအသား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာ ဂုဏ်ထူး ဦးသိန်းနိုင်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ ဒေါက်တာထွန်းတင့်၊ ဦးစောထွန်း (စောလူ)၊ မောင်ခင်မင်(ခန့်ဖြူ)တို့က လည်းကောင်း၊ မြန်မာစာရေးဆရာကလပ်က “နိုင်ငံတကာစာပေနှင့် စာပေဆု” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာဟိန်းလတ်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ လေးကိုတင်၊ ဒီပဲလင်း၊ သံလျင်မောင်ဝင့်ဝါတို့က လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာသမဂ္ဂက “မျက်မှောက်ခေတ် မြန်မာဝတ္ထုတို အခြေအနေ” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာလင်းထင်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာဆင်တဲဝ မြတ်ဖုန်း၊ နှင်းဆီအောင်၊ ကြည်မွေအိမ်၊ လဲဝင်းကြည်(ချို)တို့က လည်းကောင်း၊ မြန်မာဘာသာပြန်ကုန်ရက်က “Scholar Translation for Education” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာကောင်းသန့်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ ဆရာမိုး(Follow me)၊ မျိုးမြတ်သူ၊ မောင်သိန်းလှိုင်တို့က လည်းကောင်း ခေါင်းစဉ်အလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသည်။



စာပေညီလာခံ (၂၀၁၇) ဒုတိယနေ့တွင် သီးခြားအစုအဖွဲ့(မြိတ်)က မြိတ်ရိုးရာလေ့စာပေနှင့် ဒေသိယအသုံးအနှုန်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးစဉ်။

မင်းနိုင်တို့က လည်းကောင်း၊ သီးခြားအစုအဖွဲ့ (မြန်မာစာပေ)က “မြန်မာစာ မြန်မာစကား ထိန်းသိမ်းရေး” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာ ဒေါက်တာဌေးလွင်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ ဒေါက်တာအောင်မြင်ဦး၊ မောင်သာချို၊ မေစာတို့ကလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်းက “အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် ဓမ္မဓိဌာန်ကျမှု” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာမ မနုဿကျော် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ ချစ်ဦးညို၊ လယ်တွင်းသားစောချစ်၊ မစန္ဒာတို့ကလည်းကောင်း၊ Pen Myanmar က “အတွေးအမြင် ပြောင်းလဲရေးအတွက် ဘာသာပြန်စာပေ၏ကဏ္ဍ” ခေါင်းစဉ်ကို စာရေးဆရာမ မသီတာ(စမ်းချောင်း)က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး စာရေးဆရာ ကိုတာ၊ ကျော်ဝင်းတို့က လည်းကောင်း ခေါင်းစဉ်အလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများ၏ မေးမြန်းမှုများအပေါ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးဖြေကြားကြသည်။

အကြောင်းအရာတစ်ခုအပေါ် တစ်ဦးချင်းစီ၏ မတူညီသော ရှုထောင့်၊ အသိအမြင်၊ အတွေး၊ ဆင်ခြင်သုံးသပ်ခြင်းများဖြင့် ဆွေးနွေးရာမှ ပိုမိုပြည့်စုံသော အကြောင်းအရာ၊ စိတ်ကူးစိတ်သန်း ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဆွေးနွေးမှုစကားပိုင်းများကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စာပေညီလာခံကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်မှစ၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်အထိ လေးရက်ကြာ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယနေ့တို့တွင် စာပေအနုပညာရှင် အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များက သက်ဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်များအလိုက် ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

စတုတ္ထနေ့တွင် ဆွေးနွေးမှုရလဒ်များကို ညီလာခံသို့ တင်သွင်း၍ အတည်ပြုချက်ရယူကာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်သွင်းသွားမည်ဖြစ်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများသို့ ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ညီလာခံတွင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှ စာပေပညာရှင်များနှင့် စာရေးဆရာ ဆရာမ ၂၀၀ ကျော်တို့က သက်ဆိုင်ရာခေါင်းစဉ်အလိုက် ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ ဆရာမများ၊ စာပေနယ်ပယ်အသိုင်းအဝိုင်းအသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စာပေဝါသနာရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စာပေညီလာခံ (၂၀၁၇)ကို မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း၊ အထက်ဗမာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း၊ မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာပေပြန့်ပွားရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကဗျာဆရာသမဂ္ဂ၊ Pen Myanmar မြန်မာနိုင်ငံ စာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူများအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာသမဂ္ဂ၊ မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာကလပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကာတွန်းဆရာအသင်း၊ မြန်မာဘာသာပြန်ကုန်ရက်တို့ ပူးပေါင်း၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်း - ဇော်ကြီး၊ ဓာတ်ပုံ - လှမိုး

○ **ရန်ကုန်မြို့မှ**
“လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ရ ကုမ္ပဏီမရှိတော့ဘူးဆိုတာ မဟုတ်ပါဘူး။ လက်ရှိအခြေအနေမှာ စီမံကိန်းက ပြီးတာကတော့ ပြီးနေပါပြီ။ လုပ်ငန်းမှာ Error လေးတွေ ရှိနေတော့ အဲဒီ Error လေးတွေကို ဖြေရှင်းနေတာ၊ ပြန်ပြင်ခိုင်းနေတာတွေပါ။ ကင်မရာနဲ့ချိတ်ဆက်တာ၊ ဖိုက်ဘာနဲ့ ပြန်ပြင်တာတွေ ရှိနေလို့ပါ။ လိုချင်တဲ့ မျှော်မှန်းထားတဲ့အတိုင်း မဖြစ်ဘဲနဲ့ နည်းနည်းညှပ်နေတာ လေးတွေကို ပြန်ပြင်ခိုင်းနေတာပါ။ သတ်မှတ်ထားတဲ့ ရက်ကျော်တာရှိပေမယ့် လုပ်ငန်းက ဆက်လုပ်နေပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ရန်ကုန်မြို့ ပြည်သူ့သယံဇာတအဖွဲ့ရှိ Traffic Control Center မှ မီးပိုင်စနစ်များအားလုံးကို လွှမ်းမိုးကြည့်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းနေမှုများကို ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု သိရသည်။ ရန်ကုန်မြို့ရှိ

အချက်ပြမီးပိုင် ၁၅၄ ခုတွင် စီစီတီပီ ကင်မရာများ တပ်ဆင်ထားကာ Automatic System သုံး အချက်ပြထိန်းချုပ်စနစ်ဖြင့် ယာဉ်ကြောထိန်းသိမ်းရေးအပြင် လုံခြုံရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု သိရသည်။

ယင်းစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ပုဂ္ဂလိက ကုမ္ပဏီများကို တင်ဒါခေါ်ယူခဲ့သည်။ ယင်းတင်ဒါကို တရုတ်ကုမ္ပဏီတစ်ခုနှင့် ပြည်တွင်း ကုမ္ပဏီတစ်ခုတို့ ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်ခွင့်ရခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ပြီးစီးရန်သတ်မှတ်ထားခဲ့သော်လည်း သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း မပြီးစီးခဲ့သည့်အတွက် တစ်ရက်လျှင် ဒဏ်ကြေးကျပ်တစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် အဆိုပါ ကုမ္ပဏီအား ပေးဆောင်စေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းစီမံကိန်းကို ပြီးခဲ့သည့် အစိုးရလက်ထက်တွင် နိုင်ငံတော်၏ အထူးရန်ပုံငွေ ကျပ်ဘီလီယံ ၂၀ ဖြင့် လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သံအမတ်ကြီး ဦးမြင့်ဆွေ
ကင်ညာနိုင်ငံသမ္မတထံ ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၅

ကင်ညာသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှာအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးမြင့်ဆွေသည် ၎င်း၏ခန့်အပ်လွှာကို ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တွင် နိုင်ရိုဘီမြို့၌ ကင်ညာသမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ အူဟူရှု မျူဂဒိုင် ကင်ညာတထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ

ပြည်သူများ အသက်ရှည်စွာနေထိုင်နိုင်ပြီး အဆင့်မြင့်မားသည့် လူနေမှုဘဝရရှိရေးအတွက် UHC ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ရေးတွင် မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် အစွမ်းကုန်ဆောင်ရွက်သွားမည်

တိုကျို ဒီဇင်ဘာ ၁၄

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ယနေ့ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့ရှိ Tokyo Prince တိုက်တယ်၌ ကျင်းပသည့် Universal Health Coverage Forum အဆင့်မြင့်အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

အဆင့်မြင့်အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ရှင်ဒိုအာဘေး၊ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr. Antonio Guterres ၊ ဆီနီဂေါနိုင်ငံသမ္မတ Mr. Macky Sall နှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်တို့က အဖွင့်မိန့်ခွန်း ပြောကြားကြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်က မိမိတို့ ဒီမိုကရေစီအစိုးရ စတင်တာဝန်ယူသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၃၀ မှစပြီး ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ဆန္ဒများဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးတို့ကို ဖော်ဆောင်ရန် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားခဲ့ပါကြောင်း၊ Universal Health Coverage (UHC) ၏ မူဘောင်အတွင်း ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများ ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးသည် မရှိမဖြစ် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူလူထုကို အရည်အသွေးမြင့်မားသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု ပေးနိုင်ရေးမှာ မိမိတို့ အစိုးရ၏ အဓိက ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အောင်မြင်ရန် အမျိုးသားကျန်းမာရေးစီမံကိန်း (၂၀၁၇-၂၀၂၁) ကို ရေးဆွဲခဲ့ကြပါကြောင်း။

UHC အခြေခံမူဝါဒများနှင့်အညီ ပြည်သူလူထုကို ထိရောက်စွာ အကျိုးပြုမည့် ကျန်းမာရေးစနစ်တစ်ခုအတွက် ခိုင်မာသည့် အခြေခံအုတ်မြစ်များကို ချမှတ်ခဲ့ပြီး ထိုကျန်းမာရေးစနစ်အရ နိုင်ငံအတွင်းရှိ ပြည်သူများအားလုံး ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုကို ပိုပြီး လက်လှမ်းမီလာအောင် ရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

အဆင့်မြင့်ဝန်ဆောင်မှုပေး

ငွေကြေးနှင့်နည်းပညာ အကန့်အသတ်ရှိမှုကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး UHC ကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် အဓိကကျသည့် မဟာဗျူဟာနယ်ပယ်များကို သတ်မှတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းနယ်ပယ်များမှာ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှု၏ အကြောင်းအရာနှင့် အရေးကြီးသည့် ဝန်ဆောင်မှုပေးအပ်ရေးကို သတ်မှတ်ခြင်း၊ အမျိုးသားကျန်းမာရေး ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု မဟာဗျူဟာတစ်ရပ် ဖော်ဆောင်ခြင်းနှင့် အဆင့်မြင့်ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရန် ကျန်းမာရေးစနစ်၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို မြှင့်တင်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့နည်းတူ ကျန်းမာရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ဌာနများအားလုံး အပြည့်အဝလည်ပတ်နိုင်ရေး၊ ယင်းဌာနများကို ကျွမ်းကျင် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စီမံခန့်ခွဲစေရေး၊ အရေးကြီး ဆေးဝါးနှင့်ဆေးပစ္စည်းအားလုံး ရရှိနိုင်ရေး



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် Universal Health Coverage Forum အဆင့်မြင့်အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

ဆောင်ရွက်မှု လိုအပ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မတူညီသည့် လူမျိုး၊ ဘာသာနှင့် မြေပြင်အနေအထားရှိသည့်အတွက် ပြည်တွင်း လိုအပ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီမည့် မဟာဗျူဟာများကို ဖော်ဆောင်နေပါကြောင်း၊ ထိုသို့ဖော်ဆောင်ရာတွင် UHC ၏ ရည်မှန်း

အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းသည် UHC ၏ ရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင်စွာ ရရှိနိုင်လိမ့်မည်ဟု မိမိတို့သိရှိပါကြောင်း၊ UHC ကို အကောင်အထည်ဖော်နေပြီ ဖြစ်သော်လည်း အထမြောက်ရန် လုပ်ဆောင်ရမည့်လုပ်ငန်းများစွာ ရှိနေသေးပါကြောင်း။

အတွေ့အကြုံ မျှဝေရလှ

ရည်မှန်းချက် အထမြောက်ရေးအတွက် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နိုင်ငံနှင့်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မိမိတို့ စောင့်မျှော်နေပါကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေးကဲ့သို့ အတွေ့အကြုံ မျှဝေရယူနိုင်သည့် နေရာများတွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင်နိုင်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ UHC ရည်မှန်းချက် အောင်မြင်ရေးတွင် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုကို မိမိတို့ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ၏ နှစ်ပေါင်းများစွာ ကတည်းက အကူအညီကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ရှိသူများ ဂျပန်နိုင်ငံရှိ အင်စတီကျူးရှင်းများတွင် အဆင့်မြင့်ပညာရပ်များကို သင်ကြားခွင့်ရရှိခဲ့ကြပါကြောင်း။

ခိုင်မြဲသော မိတ်ဆွေ

UHC နှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးမှု ပြုလုပ်ပေးကြသည့် ဂျပန်အစိုးရ၊ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့အစည်း (JICA)၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်အဖွဲ့၊ WHO၊ ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများနှင့် UHC ၂၀၃၀ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများကို ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အဆွေတော်တို့၏ မယိုင်မလဲခိုင်မြဲသော မိတ်ဆွေအဖြစ် ရှိမြဲရှိနေမည်ဟု တတိမြို့ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

မိမိတို့ ပြည်သူများ အသက်ရှည်စွာနေထိုင်နိုင်ပြီး အဆင့်မြင့်မားသည့် လူနေမှုဘဝ ရရှိရေးအတွက် UHC ရည်မှန်းချက် အောင်မြင်ရေးတွင် မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် အစွမ်းကုန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အဆင့်မြင့်အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၊ ဆီနီဂေါနိုင်ငံ သမ္မတတို့နှင့်အတူ စုပေါင်း၍ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ကုလသမဂ္ဂနှင့် ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဂျပန်နိုင်ငံအတွင်းရှိ NGOs, INGO များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး Universal Health Coverage Forum အဆင့်မြင့် အစည်းအဝေးကို ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့၌ ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



Universal Health Coverage Forum အဆင့်မြင့်အစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဆီနီဂေါနိုင်ငံသမ္မတ Mr. Macky Sall၊ ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ရှင်ဒိုအာဘေးနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းသည် ကျန်းမာသန်စွမ်းသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ် တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွင် လူသားအရင်းအမြစ်များ မြှင့်တင်ခြင်းဆိုသည့် မြန်မာအစိုးရ၏ အဓိက မဟာဗျူဟာထဲမှ တစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း။

လက်လှမ်းမီနိုင်ရေး

မြန်မာနိုင်ငံသည် ၂၀၃၀ ခုနှစ်တွင် UHC ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ရန် သန္နိဋ္ဌာန် ချမှတ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုရေရှည်ရည်မှန်းချက်သည် လူမျိုး၊ ဘာသာ၊ လူမှုစီးပွား အဆင့်အတန်း မခွဲခြားဘဲ မြန်မာနိုင်ငံသားတိုင်း ငွေကြေးအခက်အခဲမရှိ အဆင့်မြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုကို လက်လှမ်းမီနိုင်ရေး ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးတွင် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၏ အထူးအရေးပါမှုကို အလေးအနက်ထားကာ အစိုးရတိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းပြီး ၂၀၃၀ ခုနှစ်တွင် UHC ရည်မှန်းချက်

အတွက်လည်း ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပါကြောင်း။

မဟာဗျူဟာတစ်ရပ်

နိုင်ငံတော်၏ ကျန်းမာရေးစနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဘဏ္ဍာရေးအရင်းအမြစ် ရရှိရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် စဉ်ဆက်မပြတ် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုရရှိရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ရာတွင် ရေရှည်တည်တံ့သည့် ကျန်းမာရေး ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု မဟာဗျူဟာတစ်ရပ်ကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းစဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးကဏ္ဍများတွင် စိန်ခေါ်မှုအမျိုးမျိုးနှင့် ရင်ဆိုင်နေရပါကြောင်း၊ ထိုစိန်ခေါ်မှုများကို အခွင့်အလမ်းများအဖြစ် မိမိတို့သတ်မှတ်ပါကြောင်း၊ ထိုစိန်ခေါ်မှုများကို ပြည်သူနှင့်အတူ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ရင်ဆိုင် ကျော်လွှားနိုင်ရေးတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှာရှိသည့် စိတ်တူကိုယ်တူ မိတ်ဖက်များ၏ ပူးပေါင်း

ချက်နှင့်အညီ လုပ်ဆောင်နေပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများတွင် အချိန်ယူရန် လိုအပ်သလို ဖွဲ့စည်းရန်လည်း လိုအပ်သည်ဟု မိမိတို့ သိထားပါကြောင်း။

ရှည်လျားသောလုပ်ငန်းစဉ်

UHC ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ရေးတွင် ပြည်သူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးအသိရှိရန် လိုအပ်သည့်အပြင် ကျန်းမာရေးနှင့်အညီ ပြုမူနေထိုင်ကြရန် လိုအပ်သည်ကို မိမိတို့သိရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ ပြည်သူများ ကျန်းမာရေးဗဟုသုတမြှင့်တင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း။

UHC သည် ရှည်လျားသော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အတွက် ၎င်း၏ မဟာဗျူဟာများကို အမြဲပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်သလို ရေရှည်ကိုကြည့်ပြီး စဉ်းစားသုံးသပ်ရန် အမြဲလိုအပ်သည်ကိုလည်း မိမိတို့ သိရှိပါကြောင်း၊ ထိုအချက်များကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး UHC ၏ လုပ်ငန်းများကို အဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အမျိုးသားကျန်းမာရေးစီမံကိန်းကို စနစ်တကျ

အမျိုးသမီးများအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့ နည်းပညာအကူအညီပေးရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄
နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ပဋိပက္ခအတွင်း အမျိုးသမီးများအား အကြမ်းဖက်မှုဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စား လှယ် မစ္စ ပရာမီလာ ပတ်တန်အား ယနေ့ ညနေ ၇ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်
ယင်းသို့တွေ့ဆုံရာတွင် အမျိုးသမီး များ အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့ နည်းပညာအကူအညီပေးရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
သတင်းစဉ်

လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး



ကျောက်မျက်မှ
၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်လယ် မြန်မာ့ကျောက်မျက် ရတနာပြပွဲတွင် ကျောက်မျက်အတွဲ ၁၉၀ ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် အိတ်ဖွင့်တင်ခါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ်(၁)မှ (၁၁၅၀)ထိကို လည်းကောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ကျောက်စိမ်း အတွဲအမှတ်(၁၁၅၁)မှ (၂၃၀၀)ထိကို လည်းကောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် (၂၃၀၁)မှ (၃၄၅၀)ထိကို လည်းကောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ်(၃၄၅၁)မှ

(၄၆၀၀)ထိကို လည်းကောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက် တွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ်(၄၆၀၁)မှ (၅၇၅၀) ထိကို လည်းကောင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် (၅၇၅၁)မှ (၆၆၈၅)ထိကို လည်းကောင်း အိတ်ဖွင့်တင်ခါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
“ယခုပြသရောင်းချတဲ့ ကျောက်တွေဟာ ကျောက်စိမ်းအရိုင်းတွဲတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်စိမ်း အချောထည်နဲ့ လက်ဝတ်ရတနာအမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ် လို့ရတယ်။ အခုပြသရောင်းချတဲ့ ကျောက်စိမ်းတွေတွေ ကို ရတနာကုန်သည် အသီးသီးက ဝယ်ယူတဲ့

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄
အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် National Democratic Institute (NDI) မှ Regional Director for Asia, Mr. Peter M. Manikas နှင့် အဖွဲ့အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ သည်။(၁၀)
တွေ့ဆုံစဉ် လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။
အဆိုပတွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသား လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အမျိုးသား လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

မြစ်မီးရောင်ချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မှော်ဘီ ဒီဇင်ဘာ ၁၄
ရန်ကုန် မြောက်ပိုင်းခရိုင် မှော်ဘီမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်စိုးနှင့်ဝန်ထမ်းများသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်က မှော်ဘီမြို့နယ် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာဖြစ်သော ရွှေမြုယာကျေးရွာအုပ်စု ကျွန်းချောင်း(အရှေ့)ကျေးရွာသို့ သွားရောက်ပြီး မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ ငွေစာရင်းဇယားများ ထိန်းသိမ်းခြင်း နှင့် မြစ်မီးရောင်ချေးငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်သည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ဇရပ်ဖြူကျေးရွာ ရွှေဘိုသာဓမ္မာရုံ ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျောက်ဆည်မြို့မစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးသိန်းဝင်း ပြည်သူများအား မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။

ကျော့ဖုံးမှ
ဆရာ ဆရာမပေါင်း တစ်သိန်းနှစ်သောင်းကျော် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံတစ်ဝန်း သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်း၊ လူပုဂ္ဂိုလ်အားလုံးကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးခဲ့ခြင်းကြောင့် ယင်းလုပ်ငန်း စဉ်ကြီး အောင်မြင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၄ သန်းခေါင်စာရင်းတွင် နိုင်ငံတကာက အသိအမှတ်ပြုခံရသည့် စာရင်းအင်းပညာရှင်များ၊ လူဦးရေပညာရှင်များ၊ လူမှုရေးသိပ္ပံပညာရှင်များစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ဖြစ်စေရန် အကြံဉာဏ်များလည်း ပေးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ လမ်းညွှန်ကူညီပံ့ပိုးပေးမှု များကို ကျေးဇူးအထူးတင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

များစွာအထောက်အကူပြု
ထို့ပြင် ဒုတိယသမ္မတက နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် အထူးသဖြင့် လူမှုစီးပွားရေးကဏ္ဍများ၊ နိုင်ငံရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု၊ ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ တွင် သန်းခေါင်စာရင်း အချက်အလက်များသည် အလွန်ပင် အသုံးဝင်ပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများတွင် ခန့်မှန်းလူဦးရေစာရင်းများ ကို သုံးခဲ့ရသည်မှာ နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော် ကြာခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခန့်မှန်းမှု နှစ်ကာလကြာရှည်လာသည်နှင့်အမျှ စာရင်းများ၏ တိကျမှန်ကန်မှုများ လျော့ကျလာခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ မှားယွင်းမှုများကို ၂၀၁၄ သန်းခေါင် စာရင်းက ပြန်လည်တည်မတ်နိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သန်းခေါင်စာရင်းလုပ်ငန်းစဉ် သည် အခြားအရေးကြီးသည့် နိုင်ငံတော်အဆင့် လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက်လည်း အရေးပါသည့် ရှေ့ဆောင်လမ်းပြဖြစ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ သန်းခေါင်စာရင်းကရလာသည့် အတွေ့အကြုံများသည် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် များစွာအထောက်အကူပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုငယ်လေးများ၏ အသံကိုနားထောင်ပြီး ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

အကျိုးရှိစွာအသုံးချ
၂၀၁၄ သန်းခေါင်စာရင်းအချက်အလက်များကို အခြေခံပြီး ပြည်ထောင်စု အဆင့် အစီရင်ခံစာများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဆင့် အစီရင်ခံစာ ၁၅ စောင်၊ အသေးစိတ် ဆန်းစစ်လေ့လာသည့် သုတေသနစာတမ်း ၁၃ စောင်၊ သန်းခေါင်စာရင်း ရလဒ်မြေပုံ အစီရင်ခံစာ၊ မြို့နယ်၊ မြို့အစီရင်ခံစာပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီး အစီရင်ခံစာအားလုံးကို online ကနေ ရရှိနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၄ သန်းခေါင်စာရင်းကြီးသည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း များအတွက်ပါ တန်ဖိုးရှိသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတစ်ခုဖြစ်သကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီစနစ် တည်ဆောက်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် အဖွဲ့အစည်းများ၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် တစ်ဦးချင်း၏ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေးကိုလည်း သန်းခေါင်စာရင်းအချက်အလက်များက ထောက်ပံ့ပေးနိုင် မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တိကျမှန်ကန်သည့် အချက်အလက်များရရှိနေပြီဖြစ်၍ နေ့စဉ်ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများတွင် ရရှိပြီးသား အချက်အလက်များကို အကောင်းဆုံးအကျိုးရှိစွာ အသုံးချကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း။

၁၀ နှစ်တစ်ကြိမ်
ယနေ့အခမ်းအနားသည် သန်းခေါင်စာရင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင် ပြီးမြောက်ခြင်း အခမ်းအနားဖြစ်သော်လည်း သန်းခေါင်စာရင်းအချက်အလက် များ ပြည်သူများထံရောက်ရှိပြီး အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အနာဂတ်တွင်လည်း သန်းခေါင်စာရင်းများ ဆက်လက် ကောက်ယူနိုင်ရန် ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် သန်းခေါင်စာရင်း အချက်အလက်များထဲတွင် ထုတ်ပြန်ရန် ကျန်ရှိနေသည့် လူမျိုးစာရင်း ထုတ်ပြန်နိုင်ရန်အတွက်ကိုလည်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ကုလသမဂ္ဂက အကြံပြုထား သည့်အတိုင်း ၁၀ နှစ်တစ်ကြိမ် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူနိုင်ရန် ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုများလည်း ပြုလုပ်ထားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း။

သန်းခေါင်စာရင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကြီး ချောမွေ့အောင်မြင်အောင် အကူအညီ ပေးခဲ့သည့် ကုလသမဂ္ဂလူဦးရေရန်ပုံငွေအဖွဲ့ကို ကျေးဇူးအထူးတင်ပါကြောင်း၊ အလျှင်နိုင်ငံများဖြစ်သည့် ဩစတြေးလျ၊ ဖင်လန်၊ ဂျာမနီ၊ အီတလီ၊ နော်ဝေ၊ ဆွီဒင်၊ ဆွစ်ဇာလန်နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတို့ကိုလည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား ကျေးဇူးဥပကာရ အထူးတင်ရှိပါကြောင်း။
လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာသန်းခေါင်စာရင်း လုပ်ငန်းကြီး အောင်မြင်စွာပြီးမြောက်ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း၊ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ အချက် အလက် အသုံးပြုသူအားလုံးအတွက် အစီရင်ခံစာများ တစ်ပြိုင်တည်း ရရှိနိုင်ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သန်းခေါင်စာရင်းအချက်အလက်များမှ ဖော်ထုတ်ရရှိသော "Policy Brief" နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကုလသမဂ္ဂဌာနနေညှိနှိုင်းရေးမှူး Mr. Knut Ostby က အမှာစကား ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် သန်းခေါင်စာရင်းအချက်အလက်များ အသုံးဝင်ပုံနှင့် ပတ်သက်၍ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထွန်းထွန်းနိုင်နှင့် The Leprosy Mission Myanmar ဒေါက်တာ ဇော်မိုးအောင်တို့က ဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနောက် သန်းခေါင်စာရင်း လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်ထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ သံတမန်များ၊ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အလျှင်နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

တောတောင်ပျက်ပြုန်း ပြေဆိုသွား၏

ရခိုင်ပြည်နယ်သတင်း

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို ကျောက်ဖြူခရိုင်အတွင်း သာသနာရေးဆိုင်ရာများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့တွင် ရောက်ရှိနေသော သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကျောက်ဖြူမြို့ နဂါး ကျောင်းတိုက်သို့ရောက်ရှိ၍ ကျောက်ဖြူ မြို့ပေါ်ရှိ ဝိဇ္ဇာပေါင်းစုံ သံဃာ့အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ထေရ်ကြီးဝါကြီး ဆရာတော်ကြီးများထံ သာသနာရေး ဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားဆောင်ရွက် ပြီး ကြွရောက်လာကြသော ဆရာတော် ကြီးများအား နေ့ဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ် ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရမ်းဗြဲ မြို့သို့ ရောက်ရှိ၍ အောင်ဓမ္မဗိမာန် တော်တွင် ရမ်းဗြဲနယ်မှ ဝိဇ္ဇာပေါင်းစုံ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ထေရ်ကြီး ဝါကြီး ဆရာတော်ကြီးများထံ

သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထား ဆောင်ရွက်ပြီး လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရခိုင် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ဆရာတော်ကြီးများ ထံ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် နိုင်ငံတော် ၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်စီမံမှု ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ရခိုင် ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းလျှောက်ထားခဲ့ရာ ဆရာတော် ကြီးများက နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်တို့ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် အခြေအနေ မှန်ကန်အကျယ်တဝင့်သိရှိရပါသဖြင့် အထူးပင် ဝမ်းမြောက်ကြည်နူးဖြစ်ရ ပါကြောင်း၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိ နေသောသူများကို လက်ခံဆောင်ရွက်

ရာတွင် ၁၉၉၃ ခုနှစ် မြန်မာ-ဘင်္ဂလား ဒေသ နှစ်နိုင်ငံသဘောတူစာချုပ်အရ သာ စိစစ်လက်ခံဆောင်ရွက်သင့် ကြောင်း၊ ၁၉၈၂ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဖြစ်မှု ဥပဒေနှင့်အညီ တိကျစွာ စိစစ်ဆောင် ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နယ်စပ် ခြံစည်းနိကာရ်မှုကို ခိုင်မာတောင့်တင်း စွာ ဆောင်ရွက်ပေးလိုကြောင်း၊ ပြည်ပ အကူအညီ အထောက်အပံ့များကို ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှတစ်ဆင့် မျှတစွာ ထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်ပေး စေလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်တို့ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ ဝိဇ္ဇာပေါင်းစုံ သံဃာ့အဖွဲ့ အစည်းအဆင့်ဆင့် ဆရာတော်ကြီး များက ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ထောက်ခံသည်ဟု ဩဝါဒမိန့်ကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုတွေ မတွေ့ရှိရပေမယ့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ခံစားခွင့်များ ပိုမိုရရှိစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးသင့်တဲ့ အချက်အချို့ကိုတော့ တွေ့မြင်ခဲ့ရပါတယ်

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးယုလွင်အောင်နှင့် ဒေါက်တာမြင့်ကြည်တို့ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ရာ ခရီးစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အဖွဲ့ဝင်ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ ဦးယုလွင်အောင်နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ပါသည်။

မေး။ ။ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် အဖွဲ့အနေနဲ့ ယခုခရီးစဉ်မှာ ဘယ်ဒေသတွေ ရောက်ရှိခဲ့ ပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့ ဒီခရီးစဉ်ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် က စစ်တွေမြို့ကို စတင်ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ၁၁ ရက်မှာ စစ်တွေ မြို့ပေါ်က အကျဉ်းထောင်နဲ့ ရဲအချုပ်ခန်းများ၊ တရားရုံး အချုပ်ခန်းများကို စစ်ဆေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက် မှာ မောင်တောမြို့ကိုရောက်ရှိပြီး မြို့ပေါ်က နေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးခဲ့တဲ့ ဟိန္ဒူစောင့်ရှောက်ရေးစခန်း နှစ်ခုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး မှိုဝင်ချောင်းဝနယ်ခြားစောင့် စခန်းအနီးက ဂေါ်ဒူသာရချောင်းဝ၊ ပင်လယ်ကမ်းခြေ သဲသောင်ပြင်မှာ တစ်ဖက်နိုင်ငံကို ထွက်ခွာဖို့ ရောက်ရှိ နေတဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်တွေကို သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ပါတယ်။ ပြီးတော့ ပန်းတောပြင်(အလယ်)ကျေးရွာကို သွားရောက်ပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်စခန်းတွေနဲ့ သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်မှာ ငါးခွရနဲ့ တောင်ပြုလက်ဝဲမြို့တွေမှာ တည်ဆောက်နေတဲ့ ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်းတွေကို သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး တိုင်းရင်းသားကျေးရွာအချို့ ပြန်လည်တည်ဆောက်နေမှုကိုလည်း ကြည့်ရှုခဲ့ပါတယ်။ ပြီးတော့ တစ်ဖက်နိုင်ငံကို ထွက်မပြေးဘဲ ကျန်ရှိနေတဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်တွေကို သွားရောက်ပြီး ရွာသူရွာသားတွေနဲ့ တွေ့ဆုံကာ အခက်အခဲများ မေးမြန်းခြင်း၊ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ခံရမှုများရှိ၊ မရှိ မေးမြန်းခြင်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ ပါတယ်။



အထူးသဖြင့် တပ်မတော်နဲ့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေက ညည်းပန်းနှိပ်စက်မှု၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျူးလွန်စော်ကားမှု များရှိ မေးမြန်းခဲ့ပါတယ်။ လက်ခံရေးစခန်းတွေမှာတော့ တစ်ဖက်နိုင်ငံကို ရောက်ရှိသွားတဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ဘယ်လို ပြန်လည်လက်ခံမလဲဆိုတာနဲ့ ဘယ်လိုလက်ခံဖို့ စီစဉ် ပြင်ဆင်ထားသလဲဆိုတာတွေကို လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ဘင်္ဂလား ဒေ့ရှ်ကျေးရွာတွေကို သွားရောက်ပြီး ရွာသားတွေနဲ့ တွေ့ဆုံခဲ့ တာကတော့ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားတွေအပေါ် တပ်မတော်နဲ့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေက ညည်းပန်းနှိပ်စက်မှု လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျူးလွန်စော်ကားမှုများရှိ၊ မရှိ မေးမြန်းခဲ့ ပါတယ်။

မေး။ ။ အခုလို တွေ့ရှိလေ့လာ မေးမြန်းစုံစမ်းမှုများ အရ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုတွေရှိ မရှိကိုလည်း သိလို ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဖြေ။ ။ ထူးခြားတဲ့ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုတွေ မတွေ့ရှိရပေမယ့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ခံစားခွင့်များ ပိုမိုရရှိစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးသင့်တဲ့ အချက် အချို့ကိုတော့ တွေ့မြင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဒါတွေကိုတော့ နိုင်ငံတော် သမ္မတထံ တင်ပြပြီးမှသာ အများပြည်သူသိရှိနိုင်ရေး ထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ရဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လေ့လာတွေ့ရှိသမျှတွေကို ဘယ်လိုဆက်လက်တင်ပြပြီး ထိရောက်အောင် အကောင် အထည်ဖော်သွားမယ့် အစီအမံကိုလည်း သိလိုပါတယ်

ဖြေ။ ။ အဓိကတော့ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွေမှာ ဘာလိုအပ်ချက်တွေရှိနေသလဲဆိုတာ လေ့လာခဲ့ပြီး တစ်ဖက်နိုင်ငံကိုထွက်ခွာဖို့ ကြိုးပမ်းနေတဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် တွေ့ဆုံတဲ့နေရာမှာတော့ ဘာအကြောင်းကြောင့် ထွက်ခွာ ရသလဲဆိုတဲ့အချက်ကို အဓိကထား မေးမြန်းခဲ့ပါတယ်။

ခင်ဗျား။

ဖြေ။ ။ လေ့လာတွေ့ရှိချက်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ တင်ပြတဲ့အခါ တွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်ချက်နဲ့ အကြံပြုချက် ဆိုပြီး အပိုင်း သုံးပိုင်း ခွဲတင်ပြမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော် သမ္မတထံ တင်ပြပြီးနောက် အများပြည်သူသိရှိနိုင်ရေး ဆက်လက်တင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသ မှာရှိတဲ့ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွေမှာ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ အခြေအနေတွေကိုလည်း ပြောပြပေးစေလိုပါတယ်။

ဖြေ။ ။ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွေရဲ့ အနေအထားက တော့ လုံခြုံရေးစခန်းများနဲ့ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာများကို အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူတွေရဲ့ တိုက်ခိုက်မှုများခံရပြီး နောက် နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးခဲ့တဲ့ ဟိန္ဒူဒုက္ခသည်တွေ အနေနဲ့ အခုအချိန်မှာ နယ်မြေအေးချမ်းသွားပြီဖြစ်ပေမယ့် မိမိတို့ရဲ့ မူရင်းနေရပ်ကျေးရွာများကို ပြန်သွားလိုစိတ် မရှိကြတာ တွေ့ရပါတယ်။ ၎င်းတို့အနေနဲ့ မူလနေရာတွေ ပြန်သွားရင် နောက်ထပ်တစ်ဖန် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ နောင်ယုက် တိုက်ခိုက်မှုတွေ ခံရမှာစိုးရိမ်နေကြဆဲဖြစ်ပါတယ်။ စခန်း တွေရဲ့ အခြေအနေကတော့ သန့်ရှင်းမှုအားနည်းပြီး ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား စတဲ့ အခြေခံစားသောက်ကုန်မရသေးတဲ့ မိသားစု တွေရှိနေတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ မိလ္လာခန်း မလုံလောက်မှုနဲ့ သန့်ရှင်းမှုလိုအပ်တာတွေ တွေ့ရပြီး စာသင်ကျောင်းမှာ ဒုက္ခသည်တွေ ထားနေရတဲ့အတွက် ကျောင်းသူ ကျောင်းသားတွေဟာ တခြားကျောင်းမှာသွားပြီး

သင်ကြားနေကြတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

မေး။ ။ တောင်ပြုလက်ဝဲမြို့မှာ လက်ခံကြိုဆိုရေးစခန်း တည်ဆောက်နေတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တွေ့ရှိလေ့လာခဲ့သမျှ အခြေအနေတွေကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါခင်ဗျား။

ဖြေ။ ။ တောင်ပြုလက်ဝဲမှာ ကြိုဆိုရေးတာဝန်ယူမယ့် ဝန်ထမ်းတွေအတွက် ယာယီနေထိုင်ဖို့ Modular အဆောက်အအုံ ငါးခန်းတွဲတန်းလျား နှစ်လုံးဆောက်ပြီးတာ တွေ့ရပြီး စိစစ်ရေးအတွက် Modular အဆောက်အအုံ ရှစ်လုံးကိုတော့ ဆောက်လုပ်နေဆဲဖြစ်တာ တွေ့ရပါတယ်။ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းတွေ နေထိုင်ဖို့ အမြဲတမ်းအဆောက် အအုံတွေကိုလည်း ပြုပြင်နေဆဲဖြစ်တာ တွေ့ရပါတယ်။

မေး။ ။ ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသမှာ လူ့အခွင့် အရေးချိုးဖောက်မှုတွေ မရှိစေဖို့ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသား လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်အနေနဲ့ ဘယ်လို ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်သွားမယ်ဆိုတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တော့လည်း ရှင်းပြပေးစေလိုပါတယ်။

ဖြေ။ ။ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုတွေ မရှိစေဖို့ဆိုတာ ကတော့ ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တောဒေသတွင်သာမက မြန်မာတစ်ပြည်လုံး မရှိစေချင်တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်ဖို့ ကတော့ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှု လုံးဝကင်းစင်တဲ့ နိုင်ငံရပ်လုံး ကမ္ဘာပေါ်မှာမရှိပါဘူး။ အနည်းနဲ့အများတော့ ရှိနေကြတာပါပဲ။ တစ်နိုင်သရွေ့ လျော့နည်းသွားအောင် ကြိုးပမ်းတဲ့နေရာမှာ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းဟာ အဓိက ကျပါတယ်။ အသိပညာပေးတယ်ဆိုတဲ့ နေရာမှာလည်း လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်နိုင်ဖွယ်ရာရှိတဲ့ အစိုးရဝန်ထမ်း တွေကို ဦးစားပေးပြီး ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်သလို လူ့အခွင့် အရေးချိုးဖောက်ခြင်း ခံရနိုင်ဖွယ်ရှိတဲ့ ပြည်သူတွေကိုလည်း ချိုးဖောက်ခံရရင် တိုင်ကြားနိုင်တဲ့နည်းလမ်းများ အသိပေး ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ထို့အတူ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ဌာနကြီး များကလည်း လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများ လျော့နည်း သွားစေဖို့ ကော်မရှင်နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ အထူး လိုအပ်ပါတယ်။

မေး။ ။ လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်ရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာ လုပ်ဆောင်နေတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေကိုလည်း သိလိုပါတယ်ခင်ဗျား။

ဖြေ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်မှာ အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန် ထမ်းဆောင်နေတဲ့ ဌာနကြီး လေးခုရှိပါတယ်။ လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပညာပေးရေးဌာနအနေနဲ့ ခုနကပြောကြားခဲ့တဲ့ အစိုးရဌာန ဝန်ထမ်းတွေကို အသိပညာပေးခြင်း၊ ပြည်သူလူထုကို အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ တယ်။ **စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ❖**

ရခိုင်ပြည်နယ်သတင်း

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအတွက် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၄
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအတွက် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသော လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီပစ္စည်းများကို အာဆီယံ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး ညှိနှိုင်းမှုဗဟိုဌာန (AHA Centre) မှ တစ်ဆင့် လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ကျောက်ပွင့်ဘုရားလမ်းရှိ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ကဏ္ဍတွေမှာလည်း အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ပေါ်ပါစေလို့ ဆန္ဒပြုပါတယ်။ ရခိုင်ပြည်နယ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းတွေမှာလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ စင်ကာပူနိုင်ငံအစိုးရအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် လိုအပ်တာမှန်သမျှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားဖို့ အဆင်သင့် ရှိနေပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအခြေစိုက် အာဆီယံလူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရေး ညှိနှိုင်းမှုဗဟိုဌာန (AHA Centre) မှ Executive Director Adelina Kamal နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ စင်ကာပူသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ရောဘတ်ချွာတို့က လှူဒါန်းထောက်ပံ့ရသည့် အကြောင်းရင်းအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသော လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပစ္စည်းများကို စင်ကာပူသံအမတ်ကြီးက လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကိုကိုနိုင်က လက်ခံပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုးစပါး ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စစ်တွေ ဒီဇင်ဘာ ၁၄
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များကြောင့် စပါးရိတ်သိမ်းရန် အခက်အခဲဖြစ်နေသော မောင်တောမြို့နယ်ရှိ မြို့သူကြီး၊ အုန်းတော၊ ကံပူး၊ ကျောင်းတောင်၊ အလယ်သံကျော်၊ နွားရုံတောင်၊ ဝါးချ၊ သံဒါ၊ မြင်းလွတ်၊ ကျီးကုန်းပြင်၊ သီဟိုဠ်ကျွန်း၊ ဥဒေါင်း၊ လောင်းခုံ၊ အောင်စစ်ပြင်၊ စပယ်ကုံး၊ သပြေတော၊ ဇော်မတက်၊ ဒိုးတန်း၊ ရွာသစ်ကေ၊ ကျောက်ပန္နံ၊ တပ်ဦးချောင်း၊ ဒုခိုးရားတန်း၊ သရေကုန်းတန်း၊ သဝန်ချောင်း၊ ငါးခူရ၊ အင်းဒင်၊ သင်္ဘောကျော်၊ ကညင်တန်း၊ ညောင်ချောင်း၊ နတ်ချောင်း၊ သက်ကိုင်ညှာကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၆၈၀၅ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီး ဖြစ်သည်။

ဖြင့် မိုးစပါးများရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၆၄၈ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
မင်းပြားမြို့နယ်အတွင်းရှိ ထောင်ရှည်၊ ကင်းဆိပ်၊ မော်ရွာ၊ ဖားပျော်၊ တောင်တိုက်ငှက်ပူကုတ်၊ ဝင်းဖားကျေးရွာများနှင့် ဦးစိုးတင်ရပ်ကွက်တွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၃၄၇ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပုဏ္ဏား၊ လမ်းမတော်၊ ဒေါင်းတော်ယိုး၊ ကာဒီ၊ စဗိုသား၊ အပေါက်ဝ၊ ဂါပူကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၄၄၀ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ချိန်ခါလိန်၊ ကိုးတန်ကောက်ကျေးရွာများတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၂၉၉ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်။
ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ သပြေချောင်းကျေးရွာတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်ကြီးများဖြင့် မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းလျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ၉၆ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်တွင် တိရစ္ဆာန်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

မောင်တော ဒီဇင်ဘာ ၁၄
မောင်တောမြို့နယ်ရှိ မြို့နယ်တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေး အဖွဲ့သည် ပန်းတောပြင်စခန်း ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ဥဒေါင်း(တိုင်းရင်းသား)ကျေးရွာတွင် ဆိတ်တစ်ကောင်၊ ခုံတိုင်စခန်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ တမန်းသား(တိုင်းရင်းသား)ကျေးရွာတွင် နွားတစ်ကောင်၊ ငါးခုရစခန်းပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မြဲပြင်(တိုင်းရင်းသား)ကျေးရွာတွင် ဆိတ်တစ်ကောင်အား ကာကွယ်ကုသ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး စုစုပေါင်း စခန်းသုံးခု ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာတွင် နွားတစ်ကောင်နှင့် ဆိတ်နှစ်ကောင်အား ကာကွယ်ကုသဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ စခန်းသုံးခုရှိ ကျေးရွာများတွင် စုစုပေါင်း နွား ၃၃၄ ကောင်အား ကာကွယ်ကုသဆေး ထိုးနှံပေးခြင်း၊ ဆိတ် ၆၉၅ ကောင်အား ဆေးကုသပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



❖ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဌာနကတော့ နေ့စဉ်နဲ့အမျှ ရောက်ရှိလာတဲ့ တိုင်တန်းစာတွေကိုဖတ်ရှုပြီး ဖြေရှင်းပေးခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဌာနများထံသို့ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရေး အကြောင်းကြားခြင်းများ ပြုလုပ်ပြီး အရေးကြီးတဲ့ ကိစ္စရပ်များကိုတော့ ကိုယ်တိုင်ကွင်းဆင်းစုံစမ်းစစ်ဆေးဖြေရှင်းမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အကျဉ်းထောင်များ၊ အကျဉ်းစခန်းများ၊ ရဲစခန်းအချုပ်ခန်းများ၊ တရားရုံးအချုပ်ခန်းများ၊ ဆေးရုံအချုပ်ခန်းများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစခန်းများကို ကွင်းဆင်းပြီး လူ့အခွင့်အရေးနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနဲ့အညီ ထားရှိခြင်းရှိ။ မရှိ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးမှုတွေကိုလည်း ပြုလုပ်ရပါတယ်။ ဥပဒေရေးရာဌာနကတော့ နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာဥပဒေများကို လေ့လာပြီး

ပြည်တွင်းဥပဒေများနဲ့ လိုက်လျောညီထွေမှု ရှိ မရှိ စိစစ်ပြီး လိုအပ်သလိုအကြံပြုခြင်းများ ပြုလုပ်ရပါတယ်။ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာနကတော့ ပြည်တွင်းသာမက ဒေသတွင်းနဲ့ နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနဲ့ ဆက်သွယ်ဆက်ဆံမှုတွေ ပြုလုပ်ရပါတယ်။ ပြောခဲ့တဲ့ အဓိကဌာန လေးခုရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် ကော်မရှင်ရုံးဖွဲ့လှုပ်ထားပြီး ဝန်ထမ်းများ ခန့်ထားဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်တာမို့ ဝန်ထမ်းများအတွက် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ၊ ငွေကြေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေးအတွက် စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနနှင့်အညီ ဌာနတစ်ခုကိုလည်း ဖွဲ့စည်းထားရပါတယ်။ ဒီဌာန ငါးခုနဲ့ ကော်မရှင်ဟာ နိုင်ငံသားများရဲ့ လူ့အခွင့်အရေး မြှင့်တင်ရေးနဲ့ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

လူတွေရှိနေရင် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုဆိုတာက အနည်းနဲ့ အများရှိနေကြမှာဖြစ်တဲ့အတွက် တတ်နိုင်သလောက် လျော့နည်းသွားစေဖို့ စွမ်းအားရှိသလောက် ကြိုးပမ်းကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကော်မရှင်အနေနဲ့ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုဆိုင်ရာ သတင်းများရရှိတဲ့အခါ သို့မဟုတ် ကြားသိရတဲ့အခါ အမှုကိုလေ့လာပြီး ဆိုင်ရာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရများထံ ညှိနှိုင်းအကြောင်းကြားရပါတယ်။ အဲဒီအခါ ဆိုင်ရာဌာနများအနေနဲ့ ကော်မရှင်အပေါ် နားလည်မှုရှိပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးဖို့ အထူးအရေးကြီးပါကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-မြင့်မောင်၊ ဇေယျာဓာတ်ပုံ-နေဝင်းထွန်း

စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းများ ရှာဖွေရန် မျှော်လင့်၊ သမ္မတမွန်ဒါ၏ တရုတ်ခရီးစဉ်တွင် လုပ်ငန်းရှင် ၃၀၀ ခန့်လိုက်ပါ

ဆိုးလ် ဒီဇင်ဘာ ၁၄

ယခုနှစ်အစောပိုင်းက သံတမန်ရေးတင်းမာမှုကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်ခဲ့ရပြီးနောက် စီးပွားရေး အခွင့်အလမ်းသစ်များကို ရှာဖွေနိုင်ရန် မျှော်လင့်ချက်ဖြင့် တောင်ကိုရီးယား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီး ၃၀၀ ခန့်သည် တရုတ်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်သည့် သမ္မတမွန်ဒါနှင့်အတူ လိုက်ပါသွားခဲ့ကြကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။



လုပ် THAAD ဖုံးခွင်းဖုံးစနစ်ကို ဖြန့်ကြက်ခဲ့ရာမှ သံတမန်ရေးတင်းမာမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးဆက်ဆံမှု ထိခိုက်ခဲ့ရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် တောင်ကိုရီးယား၏ အကြီးဆုံးသော ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေးဆက်ဆံမှု ပြန်လည်တိုးတက်ရေးကို ကိုရီးယားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း

ရှင်များက မျှော်လင့်အားထားသည့် ခရီးစဉ်အဖြစ် ရှုမြင်ကြသည်။

နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးတင်းမာမှု၏ ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုကို ပြင်းပြင်းထန်ထန် ခံစားခဲ့ကြရသော တောင်ကိုရီးယား ကုမ္ပဏီကြီးများတွင် လော်တီဂရု၊ အမီရီပစ်ဖိတ်နှင့် အက်စ်အမ်ဖျော်ဖြေရေးကုမ္ပဏီတို့ ပါဝင်ကြပြီး ယခုခရီးစဉ်တွင် ယင်းကုမ္ပဏီများမှ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်များလည်း လိုက်ပါသွားကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ အခြေခံအုတ်မြစ်ကို စနစ်တကျတည်ဆောက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပေးကျင်း၌ ကျင်းပသော ဖိုရမ်ဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်တွင် သမ္မတမွန်ဒါက တရုတ်နှင့် တောင်ကိုရီးယားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင် ၅၀၀ ခန့်အား တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ သမ္မတမွန်ဒါသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်နှင့် ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ တစ်ရပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးမည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။

ရိုက်တာ



လိင်အင်္ဂါ ပြောင်းထားသူများအား စစ်မှုထမ်းခွင့်ပြုရန် အမေရိကန် ဖက်ဒရယ်တရားသူကြီး ဆုံးဖြတ်

ဝါရှင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၁၄

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ လိင်အင်္ဂါပြောင်းထားသူများသည် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှစ၍ တပ်မတော်တွင် တပ်သားသစ်များအဖြစ် ပါဝင်ခွင့်ရှိလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ရေးသားဖော်ပြသည်။

လိင်အင်္ဂါပြောင်းထားသူများအား တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်ခြင်းကို ဥပဒေနှင့်အညီ တရားဝင်ထားမြစ်ပိတ်ပင်ပေးရန် သမ္မတဒေါ်နယ်ထရန်က တရားရုံးတော်သို့ ဦးတိုက်လျှောက်ထားခဲ့မှုကို ဖက်ဒရယ်တရားသူကြီးတစ်ဦးက ပယ်ချလိုက်ပြီဖြစ်ရာ လိင်အင်္ဂါပြောင်းထားသူများ စစ်မှုထမ်းရန် လမ်းပွင့်သွားပြီဖြစ်သည်။

အမေရိကန် ဖက်ဒရယ်တရားသူကြီး ကော်လင်းကိုလာ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို လိုက်နာပါမည်ဟု အမေရိကန်၏ ကာကွယ်ရေးဌာနက ဝန်ခံခဲ့သည်။

လိင်အင်္ဂါပြောင်းထားသူများအား စစ်မှုထမ်းခွင့် ပိတ်ပင်သည့် အမိန့်ကို သမ္မတထရန်က အာဏာသက်ဝင်ရန် လိုလားခဲ့ပြီး ယင်းသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် တားဆီးပိတ်ပင်နေသည့် တရားရုံးအမိန့်တစ်ရပ်ကို ပြန်လည်ပယ်ဖျက်ပေးရန် အမေရိကန်အစိုးရက ပန်ကြားခဲ့သည်။

အစိုးရ၏ တားမြစ်ပိတ်ပင်ချက်ကို ရပ်ဆိုင်းပေးရန် တရားသူကြီးကိုလာက အောက်တိုဘာ ၃၀ တွင် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ပြီး တရားရုံးအမိန့်တစ်ရပ်ကို ပြန်လည်ပယ်ဖျက်ပေးရေး အမေရိကန်အစိုးရ၏ ပန်ကြားချက်ကို ၎င်းက ငြင်းဆိုသည်။

ဥပဒေအရ လူတိုင်းကိုတန်းတူညီမျှ အကာအကွယ်

ပေးရန် လိုအပ်ပြီး အမေရိကန်အစိုးရ၏ ပန်ကြားချက်သည် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ အာမခံချက်များအား ချိုးဖောက်ရာ ရောက်ဖွယ်ရှိသည်ဟု ဆိုသည်။

တရားရေးဌာနသည် ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အခြားလုပ်ဆောင်နိုင်မည့်နည်းလမ်းများကို ပြန်လည်သုံးသပ်လျက်ရှိကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က ပြောကြားသည်။

တရားရုံးတော်၏ အမိန့်များအတိုင်း မိမိတို့လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လိင်အင်္ဂါပြောင်းထားသူများ၏ စစ်မှုထမ်းခွင့် လျှောက်ထားမှုများကို ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှစ၍ စိစစ်သည့်လုပ်ငန်းစဉ် စတင်ပြုလုပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပင်တဂွန်က ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

ရိုက်တာ

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးနှင့် ကုလအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့ တွေ့ဆုံ

ကျိုတို ဒီဇင်ဘာ ၁၄

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာဘေးနှင့် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် အန်တိုနီယို ဂူတာရက်စ်တို့သည် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့တွင် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်က တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ဒေသအတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရရှိနိုင်ရေးအတွက် နျူကလီးယားလက်နက် ပပျောက်မှုသည် အဓိကကျသောအချက်ပင်ဖြစ်ကြောင်း သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦး တွေ့ဆုံရာတွင် မြောက်ကိုရီးယား နျူကလီးယားအရေးအပါအဝင် အခြားသော ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ပြုယမ်းအပေါ် စီးပွားရေးပိတ်ဆို့သည့် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ ဖြေရှင်းချက်ကို ပြည့်ဝစွာအကောင်အထည် ဖော်ဆောင်သင့်သည်ဟု ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် ၁၉၇၀-၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်များအတွင်း မြောက်ကိုရီးယား စုံထောက်များ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည့် ဂျပန်ပြည်သူများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဝန်ကြီးချုပ်ရှင်ဒိုအာဘေးနှင့် ကုလအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့က ဆွေးနွေးခဲ့

ကြသည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ဆင်းရဲမှုပပျောက်ရေးနှင့် ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုရိစေရေးအတွက် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ ချမှတ်ခဲ့သည့် ထောင်စုနှစ်ရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင်စေရန် ဂျပန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့နှင့် အနီးကပ်ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ရှင်ဒိုအာဘေးက အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ရင်ဆိုင်နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာတွင် ဂျပန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအာဘေးက အလေးပေးပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ဒေသအတွင်း နျူကလီးယားလက်နက်ပပျောက်ရေးအတွက် ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီက အလေးပေးလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ရည်မှန်းချက်အထမြောက်အောင်မြင်စေရန် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် ဂူတာရက်စ်က ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်က



ဆိုမာလီယာနိုင်ငံ မိုဂါဒစ်ရှူးရို ရဲသိပ္ပံကျောင်း၌ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်၊ ၁၃ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

မိုဂါဒစ်ရှူး ဒီဇင်ဘာ ၁၄

ဆိုမာလီယာနိုင်ငံ မြို့တော် မိုဂါဒစ်ရှူးရို ရဲသိပ္ပံကျောင်းတစ်ကျောင်း၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် အစောပိုင်းက အသေခံပုံးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ သေဆုံးသူ ၁၃ ဦးထိ တိုးမြှင့်လာခဲ့ကြောင်း၊ လူ ၁၅ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း ယနေ့ဆင်ဟွာ သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

မိုဂါဒစ်ရှူးမြို့တော်ရှိ မဒီနာဆေးရုံသို့ သေဆုံးသူ ရုပ်အလောင်း ၁၃ လောင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရကြောင်း အေမင် လူနာတင်ယာဉ်လုပ်ငန်းမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး အဘူကာဒီယာ အဘက်ဒီယာမင်က ဆင်ဟွာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားအတွက် ဝတ်စုံပြည့် အစမ်းလေ့ကျင့်စဉ်အတွင်း အသေခံပုံးဖောက်ခွဲသူတစ်ဦးက တိုက်ခိုက်ခွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆိုမာလီယာရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ အဆိုပါအသေခံ ပုံးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သေဆုံးသူများထဲတွင် အမျိုးသမီး ရဲအရာရှိများလည်း ပါဝင်သည်။ ယင်းပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုကို ၎င်းတို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အယ်လ်ရှာဘက် စစ်သွေးကြွအဖွဲ့က ကြေညာခဲ့သည်။ ရဲအရာရှိ ၂၇ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ယင်းစစ်သွေးကြွအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ဆင်ဟွာ

ရှမ်းပြည်နယ်၏ အမြင့်ဆုံးတောင်ဖြစ်သည့် အရှေ့မြင်အနောက်မြင်တောင် (အမြင့်ပေ ၇၇၉၃) အား မိတ္ထီလာခြေလျင်တောင်တက်အဖွဲ့တက်ရောက်မည်



မိတ္ထီလာ ဒီဇင်ဘာ ၁၄
ရှမ်းပြည်နယ်တွင် အမြင့်ဆုံးတောင် ထိပ်တစ်ခုဖြစ်သည့် ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရွာငံမြို့နယ်အတွင်းမှ အရှေ့မြင် အနောက်မြင်တောင် (ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် ၇၇၉၃ ပေ) အား ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် မိတ္ထီလာ

ခြေလျင်နှင့် တောင်တက်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းအဖွဲ့မှ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ကိုထွန်းလွင်ထံမှ သိရသည်။ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ အမြင့်ဆုံးတောင်ထိပ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ရွာငံမြို့နယ် အတွင်းက အရှေ့မြင် အနောက်မြင်

တောင် (ပင်လယ်ရေ မျက်နှာပြင်အထက် ၇၇၉၃ ပေ) ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်မှာ မိတ္ထီလာခြေလျင်နဲ့ တောင်တက်အဖွဲ့ဝင်တွေ တက်ရောက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ခြေလျင်တောင်တက်အဖွဲ့အနေနဲ့ တောင်တက်ခရီးစဉ်တိုင်းမှာ ပါဝင်သူအားလုံးကို သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားဖို့၊ တက်ရောက်တဲ့ ဒေသက တောင်တက် ခရီးစဉ်မှာ တွေ့ရတဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် သစ်ပင်ပန်းမန်တွေကို လုံးဝခူးယူခြင်းမပြုဖို့နဲ့ ပျက်စီးအောင်ပြုမူခြင်းမပြုဖို့ တင်းတင်းကျပ်ကျပ်စည်းကမ်းချမှတ်ထားပါတယ်” ဟု အရှေ့မြင်အနောက်မြင်တောင် အား တက်ရောက်မည့် မိတ္ထီလာခြေလျင်နှင့် တောင်တက်အဖွဲ့ဝင်များမှ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ကိုထွန်းလွင်က ပြောသည်။ မိတ္ထီလာ ခြေလျင်တောင်တက်အဖွဲ့အနေဖြင့် လူငယ်များ တောင်တက်အားကစားနည်းကို စိတ်ဝင်စားလာပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးစေရေး၊ စုပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်သည့်

အလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိစေရေး တို့အတွက် တောင်တက်ခရီးစဉ်များကို တစ်နှစ် ငါးကြိမ်နှုန်းဖြင့် အမြင့်ပေ ၃၀၀၀ ကျော်မှ ပေ ၇၀၀၀ ကျော်တောင်များကို တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ယခုနှစ်တွင် ကျောက်ပန်းတောင်း မြို့နယ် ပုပ္ဖာတောင်မကြီး၊ ကလေးမြို့နယ် ဆင်တောင်၊ မြင်းမထိတောင်၊ မြစ်သားမြို့နယ် ပြက္ခလွှာတောင်တို့ကို တက်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ ယခုအခါ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် အမြင့်ဆုံးတောင် ထိပ်တစ်ခုဖြစ်သည့် အရှေ့မြင်အနောက်မြင်တောင်ကို ယခုနှစ်၏ နောက်ဆုံး တောင်တက်ခရီးစဉ် အဖြစ် တက်ရောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ မိတ္ထီလာခြေလျင် တောင်တက်အဖွဲ့အနေဖြင့် အရှေ့မြင် အနောက်မြင်တောင်ကို တက်ရောက်ပြီးစီးပါက လာမည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလထဲတွင် ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့နယ် အတွင်းရှိ အမြင့်ပေ ၁၁၉၂၀ ရှိသည့် ဖုန်ကန်ရာဇီ (ရေခဲတောင်ခရီးစဉ်) တောင်အား တက်ရောက်နိုင်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကြက်ခြေနီအသိပညာပြန့်ပွားရေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၄
မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း ကြက်ခြေနီအသိပညာပြန့်ပွားရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ၆၅ လမ်း၊ ၃၁ လမ်းနှင့် ၃၂ လမ်းကြားရှိ Golden Country Hotel ပထမထပ်ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ကြက်ခြေနီလုပ်ရှားမှုအကြောင်း၊ I.C.R.C အခန်းကဏ္ဍ၊ I.F.R.C အခန်းကဏ္ဍ၊ အမျိုးသားကြက်ခြေနီ အသင်းတို့၏အခန်းကဏ္ဍ၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းကြီးနှင့် လူမှုကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူသားချင်းစာနာထောက်ထားသည့် ဥပဒေအကြောင်းအရာများ၊ ရှေးဦးပြုစုခြင်းနှင့် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့အကြောင်း၊ ကြက်ခြေနီ အခြေခံမူ (၇) ချက်အကြောင်း၊ ယာယီအမှုဆောင်အဖွဲ့ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် အသင်းခွဲဖွဲ့ပြီးတိုးတက်ရေးပုံစံများ၊ မိသားစုပြန်လည်ဆက်သွယ်ပေးရေးဌာနအကြောင်း၊ အန္တရာယ်ကင်းစွာသွားရောက်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို သုံးရက်ကြာ ဆွေးနွေးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းဥက္ကဋ္ဌကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်မြသူ၊ လူမှုကုန်သွယ်ရေးနှင့်ဆိုင်ရာပြန်ကြားဆက်သွယ်ရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ရွှေစင်ကျော်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်သီလွင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကြက်ခြေနီကော်မတီ (ICRC) ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးအောင်မိုးကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီများ ကြက်ခြေနီစေတနာ လုပ်အားရှင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ဓာတုဆိုးဆေးကင်းစင်သောဈေးများ ပေါ်ထွန်းရေးစုပေါင်းဆောင်ရွက်

ချမ်းအေးသာစံ ဒီဇင်ဘာ ၁၄
မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (မန္တလေးဌာနခွဲ) တို့ ပူးပေါင်း၍ ခွင့်မပြုဓာတုဆိုးဆေးကင်းစင်သော ဈေးများပေါ်ထွန်းလာစေရေးအသိပညာပေး လူထုလှုပ်ရှားမှုကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မန္တလေးမြို့ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ဈေးချိုတော်ဈေးနှင့် သားသတ်ဌာနခွဲ ဈေးရုံး၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ဈေးနှင့် သားသတ်ဌာနဌာနမှူး ဦးခင်အောင်က ဆိုးဆေးကင်းစင်သော စားသောက်ကုန်များ ရောင်းချရေးလူထုလှုပ်ရှားမှုဆောင်ရွက်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဇော်ဦးက အစားအသောက် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူများ အစားအသောက်တွင် သုံးစွဲရန်ခွင့်မပြုသော ဓာတုဆိုးဆေးများ လုံးဝအသုံးမပြုရန်နှင့် ဥပဒေအရ တားမြစ်ချက်များအား လည်းကောင်း၊ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (မန္တလေးဌာနခွဲ) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာကျော်ကျော်က ဓာတုဆိုးဆေးများ ကြောင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများ၊ ဝယ်ယူစားသုံးသူများ အစားအသောက်ကုန်များရောင်းချရာတွင် ဓာတုဆိုးဆေးအသုံးမပြုဘဲ သဘာဝအတိုင်းရောင်းချစေလိုကြောင်း၊ သဘာဝအရောင်အတိုင်းစားသုံးခြင်းဖြင့် ကျန်းမာရေးအကျိုးကျေးဇူးများနှင့် ဓာတုဆိုးဆေးပါသော အစားအစာများစားသုံးခြင်းကြောင့် ဆိုးကျိုးများကို ဟောပြောသည်။ ခွင့်မပြုဓာတုဆိုးဆေးပါ အစားအစာများ စားသုံးခြင်းဖြင့် အစာအိမ်အူလမ်းကြောင်း ရောင်ရမ်းခြင်း၊ ဖျိုခြင်း၊ အန်ခြင်း၊ ဦးနှောက်အာရုံကြော ထိုင်းခြင်းခြင်းစသော လတ်တလောဆိုးကျိုးများဖြစ်စေပြီး ခန္ဓာကိုယ်ကြီးထွားမှုကို ထိခိုက်ကာ အသည်းနှင့် ကျောက်ကပ်များပျက်စီးခြင်း၊ ကင်ဆာရောဂါများဖြစ်နိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများဆုံးတွေ့ရသော အစားအသောက်သုံးခွင့်မပြုဆိုးဆေးများမှာ Auramine O၊ Rhodamine B၊ Orange II တို့ဖြစ်သည်။

(၅၉)ကြိမ်မြောက် အမျိုးသားတံခွန်စိုက်ဆုပေးပေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄
Myan Shwe Pyi Tractors Limited, Myanmar C.P. Livestock Co.,Ltd, F&N Co.,Ltd (100 PLUS)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စက်ဘီးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် (၅၉) ကြိမ်မြောက် အမျိုးသားတံခွန်စိုက်ဆုပေးပေးပွဲ Mountain Bike စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း ပြင်ပ ပတ်လမ်း၌ ကျင်းပသည်။ ပြိုင်ပွဲအပြီး ဆုပေးချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ အမျိုးသား BMX (Beginner) ပြိုင်ပွဲ၊ BMX (Elite) ပြိုင်ပွဲ၊ Downhill (Beginner) ပြိုင်ပွဲ၊ Downhill (Elite) ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး Mountain Bike ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား (၂၅)နှစ်အောက် Mountain Bike ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား (၂၅-၄၀) နှစ်အောက် Mountain Bike ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား(၄၀) နှစ်အထက် Mountain Bike ပြိုင်ပွဲနှင့်



မောင်မောင်ဇော်

မန္တလေး အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတွင် ၄၂ ဦးမြောက် ကျောက်ကပ်အစားထိုးလဲလှယ်ကုသမှု အောင်မြင်

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၄
မန္တလေး အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး ဆီးနှင့် ကျောက်ကပ်ခွဲစိတ်ကုသမှု ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) နှလုံးခွဲစိတ်ကုသမှုဌာန၊ မေဆေးပညာဌာန၊ ရောဂါဗေဒတို့မှ ဆရာဝန်ကြီးများပူးပေါင်း၍ ၄၂ ဦးမြောက် ကျောက်ကပ် အစားထိုးလဲလှယ်ကုသမှုကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲစာ မန္တလေး အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတွင် ဆောင်ရွက်ရာ နံနက် ၁၁ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ၄၂ ဦးမြောက် ကျောက်ကပ်အစားထိုးလဲလှယ်ကုသမှုတွင် ကျောက်ကပ်ပျက်စီး၍ ဆေးကုသမှုခံယူနေသော မောင်ဇော်ငယ် ချစ် အသက် ၂၉ နှစ်၏ ကျောက်ကပ်ကို အလှူရှင်၏ ကျောက်ကပ်နှင့် အစားထိုးလဲလှယ်ကုသပေးခဲ့သည်။ ကျောက်ကပ်အစားထိုး ခွဲစိတ်ကုသရာတွင် မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံ



ကြီး ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာတင်တင်မိုးက အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍ မန္တလေးအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး ဆီးနှင့် ကျောက်ကပ်

ကျောက်ကပ်အထူးကု ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာကျော်ဆန်းလင်း၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) နှလုံးသွေးကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဌာန ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ဒေါက်တာခင်မောင်ထွေးတို့က ခွဲစိတ်ကုသပြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာယဉ်စန္ဒာသိန်း၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမိမိသော်တို့က ကူညီပံ့ပိုးပေးခဲ့သည်။ မန္တလေး အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ် ခွဲစိတ်ကုသမှုအနေဖြင့် ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်အထိ ကျောက်ကပ်ဝေဒနာရှင် ၄၂ ဦး အောင်မြင်စွာ ခွဲစိတ်ကုသပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ကျောက်ကပ်သည် ရေသောက်နည်းခြင်း၊ ဆီးအချိန်ကြာမြင့်စွာအောင်ထားခြင်း၊ အရက်သေစာ အလွန်အကျွံသောက်သုံးခြင်း၊ သွေးတိုးနှင့် ဆီးချိုရောဂါဖြစ်ပွားရာမှ ကျောက်ကပ်ပျက်စီးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်တတ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်ပြည့်သူ (မန္တလေး)



၂၈ နှစ်ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ တေလာဆွစ် ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက မွေးနေ့လက်ဆောင်ရရှိ



တေးယွန်ရဲ့ ခရစ္စမတ် တေးအယ်လ်ဘမ် နိုင်ငံတကာ တေးဂီတဇယားတွေကို ဦးဆောင်

လတ်တလောမှာတော့ အမေရိကန်ရဲ့ နာမည်ကျော် ထိပ်တန်းပေါ့ပွင့်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ တေလာဆွစ်ဟာ အသက် ၂၈ နှစ်ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ မွေးနေ့မှာတော့ အခင်ဆုံး သူငယ်ချင်းတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ပေါ့ပွင့်တေးသံရှင် ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက ချစ်စဖွယ်မွေးနေ့ဆုတောင်း ကို လက်ခံရရှိခဲ့ကြောင်း ဟောလိဝုဒ်မီဒီယာအချို့က ရေးသားဖော်ပြခဲ့ကြပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်ဟာ တေလာဆွစ်ရဲ့ ၂၈ နှစ်ပြည့်မွေးနေ့ဖြစ်ခဲ့ပြီး မွေးနေ့ရဲ့ နံနက်ခင်းမှာတော့ “Wolves” တေးသီချင်းရဲ့ တေးသံရှင် ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက တေလာဆွစ် အတွက် မွေးနေ့ဆုတောင်းတွေကို သူ့ရဲ့ လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်က နေတစ်ဆင့် ပေးပို့ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက သူ့နဲ့ တေလာဆွစ် အတူရိုက်ကူးထားတဲ့ ဝီဒီယိုဖိုင် တစ်ခုကို တေလာဆွစ်အတွက် မွေးနေ့အမှတ်တရအဖြစ် ပေးပို့ခဲ့ပြီး ယင်းဝီဒီယိုနဲ့အတူ မွေးနေ့ဆုတောင်းကိုလည်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက ပေးပို့ခဲ့တဲ့ ဝီဒီယိုမှာတော့ သူငယ်ချင်းနှစ်ဦး အတူရယ်မော နေတာကို တွေ့ရပြီး ဝီဒီယိုနဲ့အတူ မွေးနေ့ဆုတောင်းရေးသားဖော်ပြရာမှာတော့ ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက “ကျွန်မအနေနဲ့ သင်မွေးဖွားလာတဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။ သင်ဟာ အခြားသူတွေ (ကျွန်မ) ပါးစပ်ကနေ ထုတ်ဖော်ပြောဖို့တောင် မစွမ်းနိုင်တဲ့ အတွေးတွေကို ရေးသားတင်ဆက်နိုင်သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်တော့ သင့်ရဲ့ နှလုံးသားဟာ ဘယ်လောက်ကြီးကျယ်မြင့်မြတ်တယ်ဆိုတာ အချို့သော လူတွေကိုလည်း သိစေချင်ပါတယ်” လို့ ထည့်သွင်းရေးသားဖော်ပြခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

တေလာဆွစ်ရဲ့ မွေးနေ့အမှတ်တရအဖြစ် ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက ဖော်ပြပေးခဲ့တဲ့ ဝီဒီယိုဟာ ဘယ်အချိန်တုန်းက ရိုက်ကူးထားတာလဲဆိုတာကို သေချာမသိရပေမယ့် မကြာသေးမီက ရိုက်ကူးထားတဲ့ ဝီဒီယိုဖြစ်နိုင်ကြောင်း အော်စ်စိုးဘစ်စ်ဒေါ့ကွန်းက ခန့်မှန်းရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ အကြောင်းကတော့ ယင်းဝီဒီယိုမှာ ဆယ်လီနာ ဂိုမက်ခ်ဆိက ရွှေရောင်ဆံပင်တွေနဲ့ တွေ့မြင်ခဲ့ရတာကြောင့်ဖြစ်ပြီး အမြဲ ဆံပင်နက် တွေနဲ့ တွေ့ရလေ့ရှိတဲ့ ဆယ်လီနာဂိုမက်ခ်ဆိက မကြာသေးမီကမှ ရွှေရောင်ဆံပင် ဆိုးခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကိုကြည့်ခြင်းအားဖြင့် အချိန်ကြာမြင့်စွာ သူငယ်ချင်း တွေ ဖြစ်လာခဲ့ကြတဲ့ သူတို့နှစ်ဦးဟာ များပြားလှတဲ့ အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေအကြားက တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် အချိန်ပေးကာ တွေ့ဆုံကြပြီး နှစ်ဦးအကြားက ရင်းနှီးတဲ့ ဆက်ဆံရေးကိုလည်း ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ဆဲဖြစ်တာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူတို့နှစ်ဦးကို လူသူအကြားမှာ နှစ်ယောက်သား တွဲသွားတဲ့လာလုပ်တာမျိုးကိုတော့ မတွေ့ရတာ အတော်လေး ကို ကြာမြင့်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။

လတ်တလောမှာ ကျရောက်ခဲ့တဲ့ တေလာဆွစ်ရဲ့ မွေးနေ့မှာတော့ အခြားသောနာမည်ကျော် အနုပညာကြယ်ပွင့်တွေကလည်း မွေးနေ့ဆုတောင်းစကားတွေကို ရေးသားပေးပို့ခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒီလိုဖော်ပြခဲ့ကြတဲ့ သူတွေထဲမှာ ကာလီကလိုစ်၊ လီလီအဲဒ်ရစ်ချ်၊ ရွိုင်ယန် စီးကရက်ခ်တို့လည်း ပါဝင်နေပါတယ်။ တေလာဆွစ်ရဲ့ ပရိသတ်တွေကလည်း မွေးနေ့အမှတ် တရ ဝီဒီယိုဖိုင်တစ်ခုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာပေါ်မှာ ဖော်ပြကာ သူ့အတွက် မွေးနေ့ ဆုတောင်းပေးခဲ့ကြပါတယ်။ တေလာဆွစ်က သူ့ရဲ့ ပရိသတ်တွေကို မွေးနေ့အမှတ်တရတွေ အတွက် အလွန်ကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြန်လည်ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။



အေးပြည့် ရေးသားသည်

တစ်ကိုယ်တော် တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ် ခရစ္စမတ်တေးအယ်လ်ဘမ်တစ်ခုကို မကြာ သေးမီက ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ တေးယွန်ဟာ ယင်း တေးအယ်လ်ဘမ်နဲ့ နိုင်ငံပေါင်း ၁၀ နိုင်ငံက iTunes တေးဂီတဇယားတွေမှာ ထိပ်ဆုံးမှာ နေရာရနေပါတယ်။ တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “Girls' Generation” ရဲ့ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ တေးယွန်ဟာ လာမယ့် ခရစ္စမတ်ရာသီအတွက် ရည်ရွယ်ကာ တေးအယ်လ်ဘမ်တစ်ခုကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီး “This Christmas-Winter is Coming” လို့အမည်ရတဲ့ အဆိုပေးအယ်လ်ဘမ်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ ယခုလို နိုင်ငံတကာက တေးဂီတဇယားတွေကို ဦးဆောင်ခွင့်ရခဲ့တာ ဖြစ်ကြောင်း အောကေပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

တေးယွန်ရဲ့ ဆောင်းရာသီအတွက် ရည်ရွယ်ထုတ်လုပ်တဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ် လည်းဖြစ်တဲ့ “ This Christmas-Winter is Coming ” ကို ပြီးခဲ့တဲ့ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီးနောက် မကြာမီမှာ ယခုလို နိုင်ငံပေါင်း ၁၀ နိုင်ငံက iTunes တေးဂီတ ဇယားတွေကို ဦးဆောင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းဆယ်နိုင်ငံတော့ ထိုင်း၊ စင်ကာပူ၊ မကာအို၊ မလေးရှား၊ ဟောင်ကောင်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ ဗီယက်နမ်၊ အင်ဒို နီးရှားနဲ့ ဘေလ်ဂျီယံဖြစ်ကြပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ယင်းတေးအယ်လ်ဘမ်ဟာ ပေါ့ပွင့် တေးအယ်လ်ဘမ်ဇယားမှာလည်း ဖင်လန်၊ ပေါ်တူဂီ၊ မက္ကဆီကို၊ ဂျပန်၊ မကာအို နိုင်ငံတို့အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၄ နိုင်ငံမှာ နံပါတ်တစ်နေရာကို ရယူထားနိုင်ခဲ့ကြောင်း လည်း သိရပါတယ်။ နိုင်ငံပေါင်း ၁၅ နိုင်ငံက ကေပေါ့ပွင့်တေးအယ်လ်ဘမ်ဇယားမှာလည်း ထိပ်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နေကြောင်းလည်း သိရ ပါတယ်။



ဂျီဆန်းဝတ်ခ်ကို နန်းတွင်းရုပ်ရှင်မှာ ပြန်လည် မြင်တွေ့ရမည်

တောင်ကိုရီးယား မင်းသား ဂျီဆန်းဝတ်ခ်ဟာ ရှေးရာဇဝင်ရုပ်ရှင်မှာ မင်းသားတစ်ပါးအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း လတ် တလောမှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာခဲ့ပြီး မင်းသားဟာ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ ရုပ်ရှင်အမျိုးအစားဖြစ်တဲ့ “Grand Prince” လို့ ယာယီအမည်ပေးထားတဲ့ ရုပ်ရှင်မှာ ခေါင်းဆောင်အဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ယင်းရာဇဝင်ရုပ်ရှင်မှာ မင်းသားနှစ်ဦးစလုံးဟာ အမျိုးသမီးတစ်ဦး တည်းကို အပြိုင်ချစ်ခဲ့ကြတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းမှာ ဂျီဆန်းဝတ်ခ်ပါဝင်ထားတဲ့ ဇာတ်ကောင်ဟာ ပျော်ရွှင်စရာကောင်းတဲ့ ကောင်းမွန်တဲ့ စရိုက်ရှိသူတစ်ဦးတော့မဟုတ်ပါဘူး။ ဒီဇာတ်လမ်းမှာ ပါဝင်သွားမယ့် မင်းသားနှစ်ပါးဟာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို အပြိုင်ချစ်မိခဲ့ရာမှ သူတို့နှစ်ဦးအနက်က တစ်ဦးကတော့ အချစ်နဲ့ အာဏာအတွက် အရာရာကို လုပ်ဆောင်တဲ့သူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ချစ်မိနေတဲ့ မိန်းကလေးအတွက် ကိုယ့်ရဲ့ အစ်ကိုအရင်းကိုတောင် ပြန်သတ်ခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်တဲ့ ဂျီဆန်းဝတ်ခ်ရဲ့ ဇာတ်ကောင်ဟာ

မင်းသား လီကန်းလီအမည်ရပြီး သူဟာ ဒုတိယမြောက် နန်းမွေဆက်ခံရမယ့် မင်းသားတစ်ပါးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ မင်းသားတစ်ပါးနဲ့ မင်းသမီး တစ်ပါးက မွေးဖွားလာတဲ့ သားတစ်ဦးဖြစ်သော်လည်း သူ့ရဲ့အစ်ကိုဖြစ်သူ အိမ်ရှေ့စံမင်းသားရဲ့ လွှမ်းမိုးခြင်းကို အမြဲလိုလို ခံခဲ့ရသူဖြစ်ပြီး သူ့ရဲ့ ညီဖြစ်သူမင်းသားလေးရဲ့ ချယ်လှယ်မှုကိုလည်း ခံရသူဖြစ်တယ်လို့ သိရ ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ ထီးနန်းဆက်ခံပိုင်ခွင့်တွေကို ကာကွယ်သွားဖို့အတွက် အပြင်ပန်း ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အပြင်အဆင်တွေကို အမြဲရရှိစေရန်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် သူဟာ သူ့ချစ်ခင်နေတဲ့ အမျိုးသမီးကို အစ်ကို ဖြစ်သူဆီကနေ ဆွဲထုတ်ရယူနိုင်ဖို့အတွက် သူ့ရဲ့အာဏာပိုမိုရရှိစေဖို့ အတွက်လည်း ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်တာကိုလည်း တွေ့မြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

“Grand Prince” ကိုတော့ လာမယ့် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ရိုက်ကူး ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်ပြီး ယင်းဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ဂျီဆန်းဝတ်ခ်အပြင် မင်းသမီး ဂျင်ဆယ်ယွန်းက ခေါင်းဆောင်ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ မင်းသား ယွန်းဂျီယွန်းကတော့ ဂျီဆန်းဝတ်ခ်ရဲ့ ညီဖြစ်သူ မင်းသားလေး အဖြစ် ပါဝင်သွားဖို့ လတ်တလောမှာ ဆွေးနွေးနေပြီး ယင်းရုပ်ရှင်မှာ ယူဟွာယန်းလည်း ပါဝင်မှာဖြစ်တယ်လို့ အတည်ပြုခဲ့ပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကျပ်သိန်း (၅၀၀) တန်ဖိုးရှိ **OK** ငွေသားကံစမ်းပဲခူးများ ပါရှိသည်။






၀၉ ၅၁၇၈၇၃၇ CGMFandB

ကံစမ်းပဲ နံပါတ် ချိတ်ထည့်ရန်



သောကကင်းဝေးစိတ်အေးစေနိုင် **FNI**

FIRST NATIONAL INSURANCE
ASSURING PEACE OF MIND. THE ESSENCE OF LIFE

FNI ၏ **Customer** များ **အာမခံလုပ်ငန်းများ** ကို
အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက်
နေပြည်တော်ရုံးခွဲ အား **ယနေ့** (၁၅-၁၂-၂၀၁၇) တွင်
ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

NOW OPEN

<p>NAY PYI TAW OFFICE No.190, Yaza Htar Ni Road, Aung Thar Yar Ward, Potebathiyi Township, Oattaya District, Nay Pyi Taw. Tel : 067-25902, 09404090049 09404090094 www.fnipublic.com</p>	<p>YANGON (HEAD OFFICE) No. 400/406, Merchant Road, Botahtaung Township, Yangon. Tel: 01-8610661~5, Fax: 01-8610675, 01-8610676 E-mail: customerservices@fnipublic.com</p> <p>MAKANGONG BRANCH No.220, Thamine Butaryone Street, Mayangone Township, Yangon. Tel: 09-444435037~8, Fax: 01-9666163</p> <p>SANCHAUING BRANCH No.27/A-1, Baho Road, Sanchaung Township, Yangon. Tel: 09-444435067-9</p> <p>MANDALAY No.176, 81 Street & 26 Street of Coner, Pyl Gyl Kyaththayay Ward, Aung Myay Thar Zan Township, Mandalay, Myanmar Tel: 02-60027, 09-423687900, 09-423687166, Fax: 02-60034</p>	<p>SARAWADDI No. 223, Corner of Lower Main Road & Thida Street, Shwe Taung Ward, Mawlamyine, Myanmar. Tel: 09-442258990, 09-442258991, 057-26538, Fax: 057-24404.</p> <p>MOONPASS No.8/10, Bo Gyoke Road, Aye Thar Yar Ward, Monywa, Myanmar. Tel: 09-442258992~3, 071-28131, Fax: 071-26281.</p> <p>PYAY No.35, Bo Gyoke Road, Ywar Bel Ward, Pyay, Myanmar. Tel: 09-442258994, 09-442258995, 053-24220, Fax: 053-25607.</p> <p>AYETHAYIN No.304, Room(4), Pyl Htaung Su Street, Myo Thit Ward, Myitkyina, Myanmar. Tel: 074-2529293, 09-400072626, 09-400072727, 09-400137070</p>
---	--	---



PWINT OO
MODERN FURNITURE

SALE
Up to **7% to 50% OFF**
15 Dec to 3 Jan



2018
Merry Christmas!
Happy New Year
အထူးဈေးကျောင်းပွဲတော်

<p>YANGON</p> <ul style="list-style-type: none"> • Yuzana Plaza, 4 Floor, Beryardata Road, Mingalar Taung Nyunt Tap. • No.1374, Bargaay Road, Peddomear Stadium, Sanchaung Tap. • No. 291/293, Corner of Anawrahar Road & Phome Gyi Road, Larnadaw Tap. • No.73, Anawrahar Road, Kyaukkada Tap. • No. 858, Thantumar Road, Thibangayon Township, Yangon. • No. 230/1, Pin Lane Road, 39th Quarter, North Dagon Tap. • No. 127, Room No. A1, West Shwegondaing Road, Bahan Township. • No. 921, Pyae Road, Sawbawargyi Gona Quarter, Insein Township. • 4th Floor, Yangon-Insein Road (Near San Yek Nyein Bus Stop) Ga More Paint Shopping Mall, Kamaryut Township. 	<p>Tel: 01-8618055, 01-295414, 09-78881445 Tel: 01-502541, 09-78009133 Tel: 01-220649, 09-790989132 Tel: 01-383449, 09-778299090 Tel: 01-8556026, 09-778299097 Tel: 01-8211023, 09-778299094 Tel: 09-794671355, 09-775688856 Tel: 09-796877333, 09-796877444 Tel: 88779467759</p>	<p>MANDALAY</p> <ul style="list-style-type: none"> • No.44, 78th, Between 29th & 30th Street, Chanayethazan Tap. Tel: 02-34886, 02-39421, 09-797787691. • No. 30a, 35 Street, Between 72 & 73 Street, Mahar Weat Sin Quarter, Mahar Aung Mye Thar Tap. Tel: 09-795488699.
---	---	---

HITACHI

Merry Christmas & NEW YEAR PROMOTION
15th December 2017 - 31st January 2018

All Items Free Gift, Special Discount and Many More ...

35% Off
Clearance Sale Up To

SHOWROOM ADDRESS :

အရောင်းပြခန်း (၁) - SA-7 အောင်စေတီအိမ်သာ ၊ အလုံလမ်း နှင့် ကမ်းနားလမ်းထောင့် ၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ ၊ ဇွန်း ၀၁-၂၃၀၁၂၆၇ ၊ ဝေ-၄၃၁၅၄၄၂၃
 အရောင်းပြခန်း (၂) - ၃၃၂ ၊ မဟာဓမ္မလမ်းမြို့နယ် (ဘားလမ်းအပေါ်) ၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ် ၊ ရန်ကုန်မြို့ ၊ ဇွန်း ၀၉-၇၃၀၁၀၀၀ ၊ ဝေ-၇၅၇၅၇၃၃၉
 အရောင်းပြခန်း (၃) - No 192, Room 23, ဗုဒ္ဓိယထပ် ၊ Life Square ၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း ၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ ၊ ဇွန်း ၀၉-၇၉၀၉၀၉၀
 အရောင်းပြခန်း (၄) - G-6 မြေညီထပ် ၊ Sinma Living Mall သီရိရတနာလမ်း ၊ ဦးပွားဇရပ် ၊ ဥတ္တရသီရိမြို့နယ် ၊ မန္တလေးတိုင်း ၊ ဇွန်း ၀၉-၉၇၇၉၃၀၉၃
 အရောင်းပြခန်း (၅) - No.G-29/ 30/ 31, ၈၂ လမ်း ၊ ၂၆လမ်း နှင့် ၂၇လမ်းကြား ၊ ဓမ္မာအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့ ၊ ဇွန်း ၀၂-၆၄၆၅၀ ၊ ဝေ-၄၂၀၅၀၃၇၉
 အရောင်းပြခန်း (၆) - No.195, ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း ၊ အင်းဝဘက် နှင့် CB ဘက်ကြား ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့ ၊ ဇွန်း ၀၉-၇၆၂၉၃၀၄၃

JEWEL HOTEL

နိုင်ငံတကာအဆင့်ရှိ ရွှေစင်ပိတောက်
အထူးသက်သာစွာ နှစ်ထပ်အထပ်
ပြင်ဆင်/ပြင်ဆင်
ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ
ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းပါသည်။

အမှတ် ၁၇၀/၆ ကျွေးအေးဘုရားလမ်းနှင့်
တက္ကသိုလ်မိလိယာလမ်းထောင့်
ဟန်မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့

Ph:01 549345, 541503,
541051 FAX:543174

ဒေါ်သီတာဦး
B.Com (OL CPA, Dip (FRACCA))

LCCI I,II&III 2018
June Exam

Level -II (7.1.18 မှစ၍) Level -III(14.1.18 မှစ၍)

(A)Sun 8:00 to 12:00 am (A) Fri - Sat 6:00 to 8:00 pm
Sun 2:00 to 8:00 pm
(B)Thur - Fri 9 to 11 am (B) Sat 4:00 to 8:00 pm
Sun 2:00 to 8:00 pm

No.29, 4-စိမ်းတန်း-အင်းစိန်လမ်းမလှည့်လမ်းကမ္ဘာဇွတ်၊
Ph.095178297-09 785178297-09 965178297

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် မလ္လာ
ကုန်း မိရထားဝင်းနေ မောင်မိုးထက်
အောင်၏မခင် ဦးစိုးအောင်(ခ)
ဦးသောင်းထွန်း (၇/၀၁၄(နိုင်)
၂၆၆၅၇၅) မှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါ
ကြောင်း။

ပတ်သက်သည့် ပုံစံများကို ကောင်း ဝမ်း ကြက်သား
သိုးသား ဆိတ်သားနှင့် အမဲသားတို့တွင် အနုအသား
အတွက် ပြင်ဆင်နိုင်ပါသည်။

မိသားစု
(အိမ်ထောင်ရေး)
မောင်(မောင်) မိခင်(မိခင်) အဖ(အဖ) အမိ(အမိ)
ဇနီး - ၀၀ - ၁၅၆၂၂ အလှူအတန်းများ ရောင်းချရာတွင် အလှူအတန်း

2017 YEAR END SPECIAL SALES (1 Dec ~ 31 Dec)
အထူးရွှေ့ချေးအပြင် အပိုလတ်ဆောင်ချားဝါရရှိနိုင်သော
အခွင့်အရေးကြီး !!!

<p>GS-12(Memory Foam)</p> <p>King : 480,000 KES -650,000 KES- Queen : 445,000 KES -620,000 KES- Single : 255,000 KES -355,000 KES-</p>	<p>GS-19(Butterfly)</p> <p>King : 385,000 KES -550,000 KES- Queen : 364,000 KES -520,000 KES- Single : 231,000 KES -330,000 KES-</p>	<p>GS-20(Bamboo Fabric)</p> <p>King : 1,530,000 KES -2,175,000 KES-</p>	<p>TC-588</p> <p>175,000 KES -375,000 KES-</p>	<p>D2495-1</p> <p>59,000 KES -95,000 KES-</p>
---	---	--	---	--

Goldsleep ရဲ့ ရောက်ရှိစွယ်ရာ Double Promotion အစီအစဉ်ချားထို
လတ်လေ့တ်စေရဲ့အတွက် စိတ်တောင်းစိတ်ဆင်ချားထိုစိတ်ဝေါ်ဝါရစေ. . .

GOLDSLEEP SINGAPORE **TRENDY N COMFORT SINGAPORE**

Showroom (ရန်ကုန်) : အမှတ် ၁၅(၆)၊ ဝေလီလမ်း (ရေခဲအိတ်ကုန်း)၊ မလ္လာကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့
 Ph : 09-420 254 266, 09-264 674 870, 09-456 317 700 | Goldsleep Mattress
 Email : goldsleepmattresscompany@gmail.com website : www.goldsleepcompany.com

ကွန်ပျူတာ ဓနစ်ဖြင့်ထိန်းသော
MECHANICAL CAR PARKING

Side View Front View

Plan View Front View

TRW
Tels: 09.25.981.36.38

No. (21), Room (5), 7 Miles,
Pyy Road, Yangon
T: 09.259.81.36.38
: 09.259.81.37.37
: 09.259.81.40.40

အမှတ်(၃၁)၊ အစန်း (၅)၊ ၇မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ နှစ် ၃၀ အကြာတွင် ပထမဆုံး ပြန်လည်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းဖြစ် ပြည်သူလူထု၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကို အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄

ပြည်လုံးကျွတ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အောင်မြင်ပြီးမြောက်ခြင်း အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန - ၂ ၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင် စာရင်းကောက်ယူခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ နှစ် ၃၀ အကြာတွင် ပထမဆုံး ပြန်လည်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကြီးကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ကုလသမဂ္ဂအကြား နားလည်မှုစာချွန်လွှာ ရေးထိုးခဲ့ပြီး စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့ သန်းခေါင်စာရင်းလုပ်ငန်း စတင်ဆောင်ရွက်ချိန်တွင် ငွေကြေး၊ အတတ်ပညာနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်ပိုင်းတွင် သုညကစခဲ့ရသည်ဆိုလျှင် မမှားပါကြောင်း၊ သို့သော် ခိုင်မာသည့်သန္နိဋ္ဌာန်၊ အခက်အခဲများကို ကြုံကြံခံ နိုင်မှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ အားသွန်ခွန်စိုက်ဆောင်ရွက်မှု၊ ပြည်သူလူထု၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း လုပ်ငန်းကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ သန်းခေါင်စာရင်းလုပ်ငန်း စဉ်တစ်ခုလုံးကို နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများအပါအဝင် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများကပါ အသိအမှတ်ပြုခြင်း ခံခဲ့ရပါကြောင်း။

သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းသည် ကြိုတင်မျှော်လင့်ထား သည့်အတိုင်း စိန်ခေါ်မှုများ၊ ရှောင်လွှဲ၍မရသည့် အခက်အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင် ခဲ့ရပါကြောင်း၊ သန်းခေါင်စာရင်းလုပ်ငန်းသည် အချိန်နှင့် ငွေကြေးများစွာ ရင်းနှီး စိုက်ထုတ်ရသည့်အပြင် အဆင့်တိုင်းတွင် အစိုးရဌာနပေါင်းများစွာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့ ☺



ပြည်လုံးကျွတ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အောင်မြင်ပြီးမြောက်ခြင်း အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတွင် ကျောက်မျက်အတွဲနှင့် ကျောက်စိမ်းအတွဲများကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချသွားမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၄

၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်လယ်မြန်မာ့ ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ တတိယနေ့ ကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာဒုံ ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဆက်လက် ကျင်းပသည်။

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ကျောက်မျက် ရတနာကုန်သည်များသည် မင်္ဂလာဒုံ ကျောက်စိမ်းခန်းမ အတွင်းနှင့်အပြင် တို့တွင် သတ်မှတ်ဧရိယာများအလိုက် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မြန်မာ့ ကျောက်စိမ်းရိုင်းများနှင့် ကျောက်မျက် ရတနာများအား လွတ်လပ်စွာ လေ့လာကြည့်ရှုပြီး ရွေးနှုန်းတင်သွင်း လွှာများကို တင်ဒါပေးအတွင်း ထည့်သွင်းကြသည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ☺



၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲကို နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာဒုံကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပစဉ်။

ရန်ကုန်မြို့ ယာဉ်ကြောထိန်းချုပ်ရေးစင်တာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၄

ရန်ကုန်မြို့ အချက်ပြမီးပွိုင့်များနှင့် ယာဉ်သွားလာမှုဆိုင်ရာများကို ထိန်းချုပ်ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်မည့် ယာဉ်ကြောထိန်းချုပ်ရေးစင်တာ Traffic Control Center ၏ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို အဆိုပါ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသော ကုမ္ပဏီက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး နည်းပညာ ပိုင်းဆိုင်ရာ အားနည်းချက်အနည်းငယ် ရှိနေသေး၍ ယင်းတို့ကို ပြန်လည် ပြင်ဆင်နေခြင်းကြောင့် ကြန့်ကြာနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူ များက ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်က ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ အချက်ပြမီးပွိုင့် ၁၅၄ ခုကို ခေတ်မီ မီးပွိုင့်စနစ်နှင့် တင်မရာများပါဝင်ပြီး ပြည်သူ့အသုံးအတွင်းရှိ ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာမှ ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်မည့် ယာဉ်ကြောထိန်းချုပ်ရေးစင်တာ စီမံကိန်းသည် ယခင်အစိုးရလက်ထက်ကပင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော စီမံကိန်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိ တွင် စီမံကိန်းစတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိသေးမူအပေါ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင် ခွင့်ရ စာချုပ်ချုပ်ဆိုထားသည့် ကုမ္ပဏီပင်မရရှိတော့ဟူသော သတင်းများ ထွက်ပေါ်နေသည့်အတွက် ယင်းမှာ မဟုတ်မှန်ကြောင်းနှင့် လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ် ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြား ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ☺

VITAHOME Winter Special Promotion

Soft Cap.



Vitahome (10) ခုံခုံခုံ (24) ခုံ



Sport Shirt (1) ခုံခုံ

Promotion Period
1st Nov, 2017
to
31st Jan, 2018





“မိသားစုတစ်စုလုံး ကျန်းမာဖို့
‘ပိုက်တာဟုမ်း’ ကို သုံးကြဖို့”

Manufactured under License by
Korea Pharma Co., Ltd. Kyunggi-Do, Korea
For Pacific Pharmaceuticals Pte Ltd.



DESIGN: AILA TUN
09420731809
09964273189

၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်အတွက် မူလတန်းမှအထက်တန်းအထိ ယနေ့မှစတင်၍လက်ခံပါမည်။

- (၁) ဘားနန်လမ်းသွယ်၊ ဒေသုတ် (၂) လမ်းမကြီး၊ ဦးမင်းဒင်ရပ်ကွက်၊ နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ ဝန်း - ၀၆၇ ၂၀၄၄၁၊ ၀၉ ၉၀၀၀၅၂၄၊ ၀၉၄၂၀၇၁၁၃၄၆၊ ၀၉၄၂၀၇၃၃၅၅၅
- (၂) ဗဟုမ္မာလမ်း၊ ဘောဂဝတီရပ်ကွက်၊ (အေးခြင်ချမ်းသာဂီလာနာဘိက္ခုနီရိပ်သာရွှေ)၊ နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ ဝန်း - ၀၉ ၇၇၅၇၅၅၅၅၄၊ ၀၉ ၄၄၃၃၃၃၃၃၃



ထရာကောင်း နှင့် ဒေါ်ဝင်းလှိုင်ဦး
(B.Agt.Sc) (B.A(History))
ဦးစီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းစခန်း

နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့၏ တစ်နိုင်ငံလုံး Top-10-ဝင် နှင့် နှစ်စဉ်(၆)ဘာသာရပ်ထူးရှင်များ မွေးထုတ်ပေးရာ...

ပညာပန်းတိုင်

၆-ဘာသာရပ်ထူးရှင်များ

ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်
ကောင်းချမ်းရရှိခဲ့သူများ
(၆)ဘာသာရပ်ထူးရှင် - (၁)ဦး
(၅)ဘာသာရပ်ထူးရှင် - (၂)ဦး
(၄)ဘာသာရပ်ထူးရှင် - (၅)ဦး
(၃)ဘာသာရပ်ထူးရှင် - (၇)ဦး
(၂)ဘာသာရပ်ထူးရှင် - (၇)ဦး
(၁)ဘာသာရပ်ထူးရှင် - (၃)ဦး
အောင်ဆုကံရာခိုင်နှုန်း (78.11%)

၂၀၁၀-၂၀၁၉
ပညာသင်နှစ်အတွက်
မူလတန်းမှအထက်တန်းအထိ
ယနေ့မှစတင်၍
လက်ခံပါမည်။



မောင်နေမျိုးသူ
နမူ - ၃၄၆ (၂၀၁၅ - ၂၀၁၆)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ

မောင်သက်နောင်စိုး
နမူ - ၂၀၅ (၂၀၁၅ - ၂၀၁၆)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ

မောင်ရွှေဝဏ္ဏဘောင်
နမူ - ၃၅၇ (၂၀၁၅ - ၂၀၁၆)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ



မအောပရယ်စု
နမူ - ၂၆၅ (၂၀၁၅ - ၂၀၁၆)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ



မဠုဝေအောင်
နမူ - ၄၆၂ (၂၀၁၅ - ၂၀၁၆)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ



မသွယ်သွယ်ထွန်း
နမူ - ၅၆၆ (၂၀၁၅ - ၂၀၁၆)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ



မအေးဘေးမွန်
နမူ - ၅၅၂ (၂၀၁၅ - ၂၀၁၆)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ



မဠုန်းလှလှစိုင်း
နမူ - ၅၅၂ (၂၀၁၆ - ၂၀၁၇)
ပြန်ဟင်္သာလိပ်သင်္ချာဓာတုဗေဒ

၅-ဘာသာ နှင့် ၄-ဘာသာရပ်ထူးရှင်များ

မထက်ရတီကို နမူ - ၂၅၈ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မဆုရည်ထက် နမူ - ၂၅၀ မြို့တော်ခေတ် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မခင်ခင်စိန်ထွန်း နမူ - ၂၅၂ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင် ကုမေတ္တာဘောင် နမူ - ၂၅၆ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင် စိုင်းထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင် ဟိန်းထက် နမူ - ၂၅၇ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်ပြည့်စုံဘောင် နမူ - ၂၅၅ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ ခင်စိန်သိန်းဓာတုဗေဒ				
မောင်စုပန်းလှစိုင်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မခင်ခင်စိန်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်ထွန်းမြတ်ဘောင် နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်အောင်အောင် နမူ - ၂၅၀ မြို့တော်ခေတ် ဓာတု ဗေဒ	မခင်ခင်စိန်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်အောင်အောင် နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်စိုင်းထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မသွယ်သွယ်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ မြို့တော်ခေတ် ဓာတု ဗေဒ	မောင်မျိုးမြတ်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်အောင်အောင် နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မသွယ်သွယ်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ
မောင်စိုင်းထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်အောင်အောင် နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်အောင်အောင် နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်အောင်အောင် နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မခင်ခင်စိန်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မဆုရည်ထက် နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်စိုင်းထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်မြတ်သွယ်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မခင်ခင်စိန်ထွန်း နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်သက်နောင်စိုး နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ	မောင်သက်နောင်စိုး နမူ - ၂၅၀ ခင်စိန် သိန်း ဓာတု ဗေဒ

- (၁) ဘာသာရပ်ထူးရှင် (၂)လပ်ဆွယ်အမှတ် (၂)လပ်ဆွယ်၊ ဦးစီးဌာနကွက်၊ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့၊ ရှမ်း - ဝမ်းဂူ၊ ၂၀၁၁၊ ၀၉-၀၁-၀၅၊ ၂၄-၀၉-၀၅၊ ၂၅-၀၉-၀၅၊ ၂၆-၀၉-၀၅၊ ၂၇-၀၉-၀၅၊ ၂၈-၀၉-၀၅၊ ၂၉-၀၉-၀၅၊ ၃၀-၀၉-၀၅
- (၂) ဝမ်းဂူလမ်း၊ ဘေကဝတီကွက်၊ (အေးမြိုင်ချောင်းသာကန်လမ်းဆုံဘက်၊ ဝမ်းဂူ)၊ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့၊ ရှမ်း - ၀၉-၀၇-၀၅၊ ၀၉-၀၈-၀၅၊ ၀၉-၀၉-၀၅၊ ၀၉-၁၀-၀၅၊ ၀၉-၁၁-၀၅၊ ၀၉-၁၂-၀၅

HONDA | NCX

HONDA

WAVE 100

295,000^{***}

လူတိုင်း လက်ဝယ်နိုင်ဆုံးနှုန်းပါပဲ။
[Signature]



*စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ

- ကနဦးပေးသွင်းငွေ ၂၅၅,၀၀၀ ကျပ်မှ စတင်ပေးသွင်းပြီး ကျန်ငွေကို လစဉ်အရက်ကျစနစ်ဖြင့် ပေးသွင်းနိုင်ပါပြီ။ (HONDA Wave 100 Drum Brake အမျိုးအစား)
- အခမဲ့သစ်စက်အချက်အလက်များအတွက် နီးစပ်ရာ Honda NCX Showroom များသို့ သွားရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။



အပြီးကျယ် အပမ်းနားဆုံး
ကျော်ရွှင်ကံထူး နှစ်သစ်ကူး
အထူးဆုကံထူးရှင်ရွေးချယ်ပွဲကြီး

၂၀၁၇ ဒီဇင်ဘာလ ၁၃ ရက် မှ ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီလ ၂ ရက် အထိ

အဆင့်မြင့်ကွန်ဒိုမီနီယမ်အသစ်



Toyota VIOS Brand New ကား(၃)စီး

iPhone X (၃၀)လုံး

YOMA BANK
The Responsible Bank.



Myanmar Employer of the Year 2017

(Local Company)



Powered by:

JobNet.com.mm

MYANMAR EMPLOYER AWARDS 

THE CENTRAL

WHERE THE FINEST MEETS



LIVE, WORK & PLAY IN THE HEART OF YANGON

At the corner of Kabar Aye Pagoda Road and Kanbe Road

The Central is designed to be a world-class mixed-use development with Yangon's first retail walking street, F&B complex, luxury residential units, complete clubhouse facilities, and Grade-A office space. It is a vision for a vibrant, sustainable and harmonious Yangon.

တက္ကသိုလ်တန်းအထိန်းနှင့် ကန်ဘိုလမ်းထောင့်

The Central သည် ရန်ကုန်၏ ပထမဆုံးအသား ချော့သယ်လျှောက်လမ်း၊ စားသောက်ဆိုင်များ၊ အဆင့်မြင့်လှူဒါန်းများ၊ ဂြိုဟ်ညှစ်ရုံသော Clubhouse ဝန်ဆောင်မှုများ၊ Grade-A မြေအောက်၊ မိမိတို့သည် တက္ကသိုလ်တန်း mixed-use development တစ်ခုဖြစ်လာပါမည်။ The Central သည် ရန်ကုန်မြို့၏ သက်ဝင်စိုလွင်ခြင်း၊ ဝိုင်းပတ်လှည့်ကျခြင်းနှင့် စည်းလုံးခြင်းတို့၏ မှန်ကန်စွာတစ်ခုဖြစ်ပါမည်။



**New release 1 bedroom unit
at below \$200,000**

Developed by



**MARGA
LANDMARK**

ENQUIRY HOTLINE

+959 777 773 770

PROJECT LOCATION

Corner of Kabar Aye Pagoda Road and Kanbe Road,
Yankin Township, Yangon, Myanmar

www.thecentral.com.mm

INFORMATION CENTER ADDRESS

160 Meters from the Corner of
Kabar Aye Pagoda Road and Kanbe Road
(Across from MIC Office)

